

ပန်းရနံ့သည် လေညှာကိုမသွား၊ စန္ဒကူးအနံ့၊ တောင်ဇလပ်ပန်းအနံ့၊ စံပယ်ကြက်ရနံ့ပန်းအနံ့သည်လည်း လေညှာသို့မသွား။ သူတော်ကောင်းတို့၏ အနံ့သည်သာ လေညှာသို့သွား၏။ သူတော်ကောင်းတို့၏ ဂုဏ်သတင်းသည် အရပ်မျက်နှာအားလုံးတို့သို့ ပျံ့နှံ့လှိုင်ကြူ၏။

ပုပ္ဖဝင်(ဓမ္မပဒ-၅၄)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ နယုန်လပြည့်ကျော် ၇ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၉ ရက်၊ သောကြာနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၄၈)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုဖော်ပြုဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်း သိန်းဆုထိစနစ်စတင်ခြင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိစနစ်စတင်ခြင်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ၇ ဇွန် ၈
အောင်ဘာလေအွန်လိုင်း သိန်းဆုထိစနစ်စတင်ခြင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပဏီလီမိတက် ၂ ဌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ယနေ့ ပတ်စရာ
“မိုခါ” မှန်တိုင်းဒဏ်သင့်ရခိုင်ဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်များ (၃) (ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန)

မှတ်သုံးလေ အားအလွန်ကောင်းနေခြင်းကြောင့် မိုးကြီးခြင်းများနှင့်အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ်နိုင်
နေပြည်တော် ၇ ဇွန် ၈
ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ယနေ့နံနက်မှ ဇွန် ၁၃ ရက်အတွင်း ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်၊ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်း၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းနှင့် အရှေ့မြောက်ပိုင်းတို့တွင် မှတ်သုံးလေအားကောင်းရာမှ အားအလွန်ကောင်းနေခြင်းကြောင့် စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁

ခေတ်မီသူတိုင်းအတွက် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းထိ

အောင်ဘာလေထိတစ်ခေတ်ဆန်းသစ်ပေါ့ပြီ။ လွတ်လပ်ရေးမရမီ ခေတ်ကတည်းကစကာ ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာ စက္ကူပုံနှိပ် ထိလက်မှတ်များကို ထိဆိုင်များသို့ သွားရောက်ဝယ်ယူကမ်းစား ခဲ့ကြရာမှ မျက်မှောက်ကာလ အစပျက်တယ်ခေတ်တွင် အွန်လိုင်း မှတစ်ဆင့် ထိုင်ရာမထ ထိဆိုင်နိုင်ကြပြီ။ အသစ်ဘယ်လို ပြောင်းပြောင်း အဟောင်းကိုသာ စွဲသူတို့အဖို့လည်း ပုံနှိပ် ရောင်းချသည့် အောင်ဘာလေထိစနစ်က ရှိနေခြင်းမရှိဘဲ ပုံနှိပ် ထိကိုယ်စားလှယ်တို့ ရောင်းချကြသည့် ထိဆိုင်၊ ထိကား၊ ထိလှည်းတို့တွင် ထိလက်မှတ်လေးများဝယ်ယူကာ တစ်လ တာ စိတ်ကူးအိပ်မက်မက်နိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများ ဆက်လက်တည်မြဲ ရှိနေသေးသည်။

လက်ရှိ အောင်ဘာလေသိန်းဆူ ထိလက်မှတ်စနစ်သည် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ထိကိုယ်စားလှယ်များက ပြန်လည် ရောင်းချသည့်ကို ထိဝါသနာရှင်တို့က ဝယ်ယူကမ်းစားကြခြင်း ဖြစ်ပြီး သတ်မှတ်ဈေးနှုန်း ထိတစ်စောင် ကျပ် ၁၀၀၀ ထက် ပိုမိုပေးကြရသည်ကများသည်။ ထိုဈေးနှုန်း ပိုပေးရခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကိုယ်စားလှယ်တို့၏အဆိုအရ ထိလက်မှတ် အတွက်အကျိုး၊ ဂဏန်းတူများ၊ အကွာစဉ်၊ ဂဏန်းစဉ်များ စသည် ဖြင့် တွဲပေးရခြင်း၊ ပလတ်စတစ်အိတ်များ၊ စက္ကူကတ်များဖြင့် သေသပ်လှပအောင် ထုပ်ပိုးပေးရခြင်းကြောင့် စရိတ်စက ပိုမိုကုန်ကျမှုများ ရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် ထိကိုယ်စားလှယ် အဆင့်ဆင့်ရှိနေခြင်းကြောင့်လည်း ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။ မည်သို့ဆိုစေ ထိဝါသနာရှင်တို့အဖို့ သတ်မှတ်ဈေးနှုန်း ထိတစ်စောင်လျှင် ကျပ် ၁၀၀၀ နှင့် ရောင်းချ သောဆိုင်ကို တွေ့ရန်ခဲယဉ်းသည့်အလျောက် အလွယ်တကူ တွေ့သည့် ထိဆိုင်သို့သာ ဆိုသည့်ဈေးအတိုင်းပေး၍ ထိုးနေကြရ ခြင်းဖြစ်သည်။

အောင်ဘာလေထိသည် အစိုးရက ဖွင့်လှစ်ပေးသည့် တရားဝင်ထိဖြစ်ပြီး လောင်းကစားမဆန်သော ကစားရန်အတွက် သာဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ဂဏန်းနှစ်လုံး၊ သုံးလုံး၊ ထိုင်းထိ စသည့် လောင်းကစားများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် တရားဝင် မဟုတ်သော တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ ထိရောင်းချမှုများ နိုင်ငံအတွင်း ဝင်ရောက်ပို့နှံ့လျက်ရှိရာ အောင်ဘာလေထိအနေဖြင့် ထိ ဈေးကွက်တွင် ပိုမိုဆွဲဆောင်နေစေရန် အစီအစဉ်များ၊ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ်ပြုလုပ်နေရမည်ဖြစ် သည်။ ယခု စတင်လိုက်ပြုဖြစ်သည့် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်း သိန်းဆူထိစနစ် ပြည်သူများနှင့် ရင်းနှီးလာရေးနှင့် အလွယ်တကူ အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် မသမာသူတို့က နည်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ဆောင်ရွက်လာနိုင်သည့်အပေါ် လုံခြုံရေးအစီအမံများနှင့် ဈေးကွက်မြှင့်တင်ရေး အစီအစဉ်များလည်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားရဦးမည်ဖြစ်သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အောင်ဘာလေထိစနစ်သည် လောဘစိတ်ဖြင့် လောင်းကစားရခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ ကုသိုလ်စိတ်ဖြင့် ကမ်းစားကြရ ခြင်းသာဖြစ်သည်။ မိမိကမ်းစားလိုက်သော ကျပ် ၁၀၀၀ တွင် ကျပ် ၇၀၀ သည် ထိကထူးရှင်များအတွက် ဆုကြေးငွေသို့ဝင်သွားပြီး ကျပ် ၃၀၀ သည် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေသို့ ဝင်သွားသည်။ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေသည် ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ လမ်း၊ တံတား စသည်ဖြင့် ပြည်သူလူထုကို ပြန်လည်အကျိုးပြုသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ထိကစား သူသည် ထိပေါက်လျှင် ကံထူးရှင်ဖြစ်ပြီး ထိပေါက်လျှင် ကုသိုလ်ရရှိခြင်း အကျိုးထူးသည်ချည်းသာ။ သည့်အပြင် ထိတစ်စောင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ ဖြင့်ထိုးပြီး သိန်း ၅၀၀၀ စိတ်ကူး အိပ်မက်ကို တစ်လတာမကွဲခွင့်ရခြင်းက အမြတ်ပင်ဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ခိုတိုင်းတယ်လီဖုန်း ကိုင်းထားသူတို့အောင်ဘာလေ ထိကို အချိန်မရွေး နေရာမရွေး သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းဖြင့် စိတ်ကြိုက် နံပါတ်များ ရွေးချယ်ဝယ်ယူနိုင်ကြတော့မည်ဖြစ်ရာ ခေတ်မီ သူတိုင်း အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းထိ ထိုးကြပါစို့ဟု နှိုးဆော်လို သည့် ထိပေါက်လျှင် မိမိဖုန်းထဲသို့ မက်ဆေ့ချ်ရောက်လာပြီး တော်ယုံတန်ယုံဆုကြေးငွေပမာဏကို မည်သည့်ရုံးမှ သွားစရာ မလိုဘဲ အွန်လိုင်းမှပင် လွှဲပြောင်းရရှိလာမည့် အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းထိ ပြည်သူများနှင့် အနီးဆုံးဆီသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ် သည်။ လစဉ်အနည်းဆုံး ကျပ် ၁၀၀၀ ဖို့ အောင်ဘာလေထိ မှန်မှန်ထိုးကာ အကျိုးထူးများ ခံစားနိုင်ကြပါစေကြောင်းနှင့် ကံအကျိုးပေးထူး၍ ထိဆုကြေးများ ပေါက်ကြပါစေကြောင်း။ ။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာချန်းဟိုင်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၈ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချန်းဟိုင်အား ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ MGallery ဟိုတယ်၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)



ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ- တရုတ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲ ဆွေးနွေးပေါက်ဖော် ဆက်ဆံရေး နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မာရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု စီမံကိန်း များ ဆက်လက်အကောင် အထည်ဖော်ရေး၊ ဇူလိုင် ၈ ရက် တွင် ကျရောက်သည့် မြန်မာ- တရုတ် နှစ်နိုင်ငံသံတမန် ဆက်ဆံ ရေး ထူထောင်သည့် (၇၃) နှစ်

မြောက် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက် နှင့် စာလွှာများအောင်မြင်စွာ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည့် ကိစ္စ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး

လျင်မြန်ချောမွေ့စေရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသများ တည်ငြိမ်အေး ချမ်းရေးမြှင့်တင်ရန် ဆက်လက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားရေးနှင့် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ

မူဘောင်များအောက်မှ နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ် များအပေါ် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးကြ သည်။

သတင်းစဉ်

ရွှေသွေးဂျာနယ်ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၈ မြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေ ရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်ရုံးက အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေ

ပြန်ချိလျက်ရှိသည်။ ၁၀-၆-၂၀၂၃ ရက်(စနေနေ့)တွင် ထွက်ရှိ မည့် ရွှေသွေးဂျာနယ် အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ်(၂၃) တွင် မိခင်ကို အလုပ်အကျွေးပြုနေသောသူကို

ခွဲခြားခိုင်းသည့်အကြောင်း တင်ဆက်ထား သည့်“အမေ” နှစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ မျက်စိ ဆရာဝန်ကြီးမှ သွားဆရာဝန်အဖြစ် ရည်ရွယ် ချက်ပြောင်းသွားသည့် ဖြိုးရဲအောင်ကြောင်း ကို ဟာသဖြစ်ဖွယ်တင်ဆက်ထားသည့် “သွားဆရာဝန်” နှစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ ကျောင်း သို့ ကျန်းမာရေးလာစစ်သောအခါ မျက်စိ၏ အရောင်မှာ အညိုရောင်ဖြစ်နေသည်ကို ပြန်ဖြေလိုက်သည့် ပေါ်ပိုင်း၏အဖြေကို ဟာသဖြစ်ဖွယ် တင်ဆက်ထားသည့် “အရင် အတိုင်းပါပဲ” စာအုပ်ကာတွန်း၊ မိမိဖတ်ရှု ပြီးသော စာအုပ်များကို စုဆောင်းကာ စာကြည့်တိုက်သို့ လှူဒါန်းသည့် ကလေးငယ် အကြောင်း ရေးဖွဲ့ထားသည့် “စာအုပ်အလှူ” ကဗျာကဏ္ဍ၊ သုတကဏ္ဍ၊ အင်္ဂလိပ်စာသင် ခန်းစာကဏ္ဍ၊ ဉာဏ်စမ်းကဏ္ဍ၊ ဝတ္ထုကဏ္ဍနှင့် ပုံပြင်ကဏ္ဍအပါအဝင် ကဏ္ဍစုံလင်စွာ ထွက်ရှိ ပြီဖြစ်ရာ တစ်စောင် ၄၀၀ ကျပ်ဖြင့် စာပေဗိမာန် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူနိုင် ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



သီပေါမြို့နယ် ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံသမဝါယမအသင်းမှ ပညာရေးဌာနသို့ ထိုင်ခုံများနှင့် ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးလှူဒါန်း

သီပေါ ဇူလိုင် ၈ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါ မြို့နယ် ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံသမဝါယ မအသင်းလီမိတက်မှ ပညာရေး ဌာနသို့ ပလတ်စတစ်ထိုင်ခုံများနှင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်ထောက်ပံ့ ကြေးငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်း ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အသင်းရုံး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်ဝန်ထမ်း ပေါင်းစုံသမဝါယမအသင်း လီမိ တက်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်မောင်က အသင်းမှရရှိသော အတိုးငွေများ ဖြင့် ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးများ ပေးအပ်ခြင်း၊ အသင်းသားများ အား အမြတ်ငွေများခွဲဝေပေးခြင်း၊ အငြိမ်းစား ဝန်ထမ်းများအား ထောက်ပံ့ပေးပေးခြင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ လိုအပ်လျက်ရှိ သော ထိုင်ခုံများအား အလှည့်ကျ စနစ်ဖြင့် လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိပြီး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ရတနာဝင်းက ကျေးဇူးတင် စကားပြောကြားပြီး အသင်း ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ထိုင်ခုံများနှင့် ပညာသင်ထောက်ပံ့ ကြေးငွေများကို ဒုတိယမြို့နယ် ပညာရေးမှူး ဦးအောင်မိုး၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းများမှ ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီးများ၊

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။ မြို့နယ် ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံ သမဝါယမအသင်း အနေဖြင့် ငွေကျပ်သိန်း ၃၀ တန်ဖိုးရှိပလတ် စတစ်ထိုင်ခုံ အလုံး ၂၇၀ ကိုလည်း ကောင်း၊ အသင်းသားများ၏ သားသမီးများ မူလတန်း၊ အလယ် တန်း၊ အထက်တန်းကျောင်းသား



ကျောင်းသူများအတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၄၀ ကို လည်းကောင်း၊ တက္ကသိုလ်နှင့် အရေးသင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၂၀ ကို လည်းကောင်း စုစုပေါင်း ငွေကျပ် သိန်း ၉၀ ကို လှူဒါန်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

အနောက်တောင် မုတ်သုံလေ ဝင်ရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၈ မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဌာနကြားမှူးဦးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ချက်အရ “လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်းက အနောက်တောင်မုတ်သုံလေသည် မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းဒေသများ၊ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အရှေ့ အလယ်ပိုင်းနှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အရှေ့မြောက်ပိုင်းသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။” မိုး/ဇလ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ အဆိုအကများဖြင့် တင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

၀ ရှေ့ဖိုးမှ

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဗိယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံအစိုးရ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စား Viettel Group မှတာဝန်ရှိသူများ၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ၊ အနုပညာရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ဦးစွာ အောင်ဘာလေအဖွင့်သီချင်း “အောင်” တေးသီချင်းကို အဆိုအကများဖြင့် လည်းကောင်း၊ “The era of the digital in Myanmar” တေးသီချင်းကို အကဖြင့် လည်းကောင်း တင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

အက်ပလီကေးရှင်းကို စတင်မိတ်ဆက်မည်ဖြစ်ထိုနေ့က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့ဖွင့်ပွဲပြုလုပ်ပြီး စတင်ဆောင်ရွက်မည့် “အောင်ဘာလေ” အွန်လိုင်းသိန်းဆူထိစနစ်အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနက လက်ရှိကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နေသည့် အောင်ဘာလေ သိန်းဆူထိစနစ်မှတ်ပုံတင်မှုကို ပုံနှိပ်ပြီး ရောင်းချသည့်စနစ်အပြင် ပြောင်းလဲတိုးတက်လာသည့် ခေတ်စနစ်နှင့် လိုက်လျောညီထွေမှုရှိစေပြီး ထိကစမ်းလိုသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းများအတိုင်း အွန်လိုင်းမှလွယ်ကူစွာ ထိကစမ်းနိုင်ရန်အတွက် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် စုဘူးအတွင်းသို့ အောင်အတိတ် အောင်နိမိတ်ဆောင်အောင်မင်္ဂလာရွှေဒင်္ဂါးကို ထည့်သွင်း၍ အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆူ ထိစနစ်သစ်ကြီးကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံးတရားဝင်အသုံးပြုတော့မည့် အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းသိန်းဆူထိစနစ် အက်ပလီကေးရှင်းကို စတင်မိတ်ဆက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ အောင်ဘာလေဆိုသည်နှင့် ပတ်သက်၍ ရှေးရှေးမြန်မာများသည် ဆောင်ရွက်ရန်အလွန်ခက်ခဲသည့် ကုသိုလ်ကောင်းမှုကိစ္စရပ်တစ်ခုခုကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်အခါ “အောင်ဘာလေ” ဟု ကျူးရင့်သည့်အလေ့အထ စွဲမြဲလာခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ အလားတူ ရုပ်ထံရွာထဲတွင် မဟာဒုကံမ၊ စာရေးတံ၊ ကံစမ်းမဲပေါက်ကြသူများ၏ နာမည်နှင့် တွဲပြီး “အောင်ဘာလေ”ဟု ကြေညာလေ့ရှိသည်ကို သိရပါကြောင်း၊ ခက်ခဲသည့်အလုပ်တစ်ခုခု ပြီးဆုံး

သည့်ဖြစ်စေ၊ ကုသိုလ်ကောင်းမှုတစ်ခုခု အောင်မြင်သည့်ဖြစ်စေ အောင်အတိတ် အောင်နိမိတ်ဆောင်သည့် တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ကို ပျော်ရွှင်ဝမ်းမြောက်စွာ ကျူးရင့်ဟစ်ကြွေးလေ့ရှိရာ အဆိုပါသီချင်းမှာ “အောင်ဘာလေသပြေပန်းနှင့် ရေချမ်းလောင်း”ဟူ၍ ဖြစ်သည်ဟု သိရှိရပါကြောင်း။ ထိုဆင့်ပွင့်ပမာဏများတိုးမြှင့်ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် ပြည်သူလူထု၏ ဝယ်ယူကံစမ်းမှု ဖြင့်တက်လာသည်နှင့်အမျှ ထိလက်မှတ်ဈေးနှုန်းများကို အောင်ဘာလေထိ (၂) ကျပ်တန်ထိစနစ်မှ ကျပ် ၁၀၀၀ တန်ထိစနစ်အထိ တိုးမြှင့်လာခဲ့သကဲ့သို့ ချီးမြှင့်သည့် ထိဆင့်ပမာဏများ တိုးမြှင့်လာခဲ့ပြီး ဆုမဲအရေအတွက်များကိုလည်း တိုးချဲ့ချီးမြှင့်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ကျပ် ၁၀၀၀ တန်ထိကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့က စတင်ရောင်းချခဲ့ပြီး အမြင့်ဆုံးဆုမဲ တန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်းတစ်သောင်းခွဲ (သန်း ၁၅၀၀) အထိ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ပါကြောင်း။

အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။ “ရှေ့သို့လှမ်းချီ ပန်းတိုင်ဆီ” ဆိုသည့်ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်စေရေး စနစ်တကျစီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် တိုင်းပြည် သာယာဝပြောရေး၊ စားရေးကွာဖူလှရေး၊ ပြည်သူတို့ကျန်းမာပျော်ရွှင်ရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးတို့အတွက် ပြည်သူလူထုဗဟိုပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ၌ အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းထိစနစ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းသည်လည်း ပြည်သူများအတွက် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

- ❖ မိမိတို့အစိုးရလက်ထက်တွင် ထိဆင့်ကိုလည်း ပြည်သူပြည်သားများ၏ အကျိုးကို ရှေးရှုပြီး ယခင်က ထိလက်မှတ်ရောင်းရငွေ၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ခွဲဝေထုတ်ပေးနေရာမှ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်ပြီး ဆုမဲခွဲဝေချီးမြှင့်ခဲ့
- ❖ လက်ရှိ အောင်ဘာလေ သိန်းဆူထိစနစ်များကို ပုံနှိပ်ရောင်းချသည့်စနစ်အပြင် ပြောင်းလဲတိုးတက်လာသည့် ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ လိုက်လျောညီထွေမှု ရှိစေရန် ထိကစမ်းသူမိဘပြည်သူများ သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းဖြင့် လွယ်ကူစွာ ထိကစမ်းနိုင်ရန်အတွက် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်း သိန်းဆူထိစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်ခဲ့

ထို့ပြင် လက်ရှိရောင်းချလျက်ရှိသည့် အောင်ဘာလေ သိန်းဆူထိစနစ်လက်မှတ်စနစ်၏ အားနည်းချက်များအပေါ် ပြည်သူလူထုက ဝေဖန်မှုများရှိနေသည်ကို သိရှိရပြီး အထူးသဖြင့် ထိလက်မှတ်ဈေးနှုန်းသည် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းထက် ထိဆိုင်များက ဈေးကြီးပြီး ဝယ်ယူကံစမ်းနေကြခြင်းအပေါ် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် တောင်းဆိုမှုများရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့်လည်း ပြည်သူများစိတ်အပန်းဖြေပျော်ရွှင်စေရေး၊ တရားမဝင်လောင်းကစားလုပ်ငန်းများကို လျှော့ချတားဆီးကာကွယ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် အောင်ဘာလေသိန်းဆူထိကို စနစ်တကျဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ပုံမှန်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရလက်ထက်တွင် ထိဆင့်ကိုလည်း ပြည်သူပြည်သားများ၏ အကျိုးကို ရှေးရှုပြီး ယခင်က ထိလက်မှတ်ရောင်းရငွေ၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ခွဲဝေထုတ်ပေးနေရာမှ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်ပြီး ဆုမဲခွဲဝေချီးမြှင့်ခဲ့ပါကြောင်း။ လက်ရှိအောင်ဘာလေ သိန်းဆူထိစနစ်အပြင် ပြောင်းလဲတိုးတက်လာသည့် ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ လိုက်လျောညီထွေမှု ရှိစေရန် ထိကစမ်းသူမိဘပြည်သူများ သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းဖြင့် လွယ်ကူစွာ ထိကစမ်းနိုင်ရန်အတွက် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်း သိန်းဆူထိစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၄ သို့

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏အိတ်ကတ်လီ ဖုန်းများကို အသုံးပြုပြီး အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိ ကို အွန်လိုင်းထိအက်ပလီကေးရှင်းမှတစ်ဆင့် အချိန် မရွေး၊ နေရာမရွေး သတ်မှတ်စွာအတိုင်း လွယ်ကူ အဆင်ပြေစွာ ကံစမ်းနိုင်ကြမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အခြားနိုင်ငံများနည်းတူ အီလက်ထရောနစ်ထိစနစ်ကို အကောင်အထည် မဖော်နိုင်မီပင်ကြားတွင် အွန်လိုင်းထိစနစ်ကို အကောင် အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် ယခင်အစိုးရများ လက်ထက်ကတည်းကပင် လွှတ်တော်၌ ဆွေးနွေးမှု များပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ သို့သော် ထိုဥပဒေပြဋ္ဌာန်းထားမှုမရှိခြင်းနှင့် အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် ဆောင်ရွက်နိုင်မှုမရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

အွန်လိုင်းထိစနစ်ကို စတင်လုပ်ဆောင် မိမိတို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ လက်ထက်တွင် လက်ရှိ အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိ လက်မှတ်များကို ပုံနှိပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသည့်စနစ် အပြင် ပြည်သူလူထုအားလုံး အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် လွယ်ကူစွာထိစနစ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ယခု ကဲ့သို့ အွန်လိုင်းထိစနစ်ကို စတင်လုပ်ဆောင်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတကာတွင် ခေတ်မီဆန်းသစ်သည့် Digital နည်းပညာများဖြင့် လုပ်ကိုင်လာသည့်အချိန်တွင် မိမိတို့နိုင်ငံ၌လည်း အွန်လိုင်းထိစနစ်ကို အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ထိက်စမ်းသူများ အလွယ်တကူစိတ်ကြိုက်နံပါတ်များ ရွေးချယ်ဝယ်ယူ နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်နေပြည်သူများ အားလုံးအဆင်ပြေလွယ်ကူစွာ ထိက်စမ်းနိုင်ကြတော့ မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

SMS ပေးပို့ အကြောင်းကြားလာမည် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိ အက်ပလီ ကေးရှင်းကို အသုံးပြုပြီး ကံစမ်းသူများအနေဖြင့် ထိ လက်မှတ်ဝယ်ယူခြင်း၊ ထိပိုးငွေပေးချေခြင်း၊ မှုစုပြီး ဆုငွေရယူခြင်းအဆင့်အထိ ရိုးရှင်းလွယ်ကူစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုပွဲတွင်ပေးချိန် တွင်လည်း ထိတိုက်ရန်မလိုဘဲ ကံထူးသူများ၏ မှီဘိုင်းတယ်လီဖုန်းများကို SMS ပေးပို့ အကြောင်း ကြားလာမည်ဖြစ်ပြီး ထိုဆုငွေထုတ်ယူရာတွင်လည်း မှန်ကန်လွယ်ကူစေရေးအတွက် ပမာဏနည်းသည့် ဆုငွေငွေများကို အွန်လိုင်းမှ လွှဲပြောင်းပေးခြင်း၊ ထိက်ထူးသူများ၏ ဘဏ်ငွေစာရင်းအကောင့်သို့ ပေးပို့ခြင်းများကို အီလက်ထရောနစ်နည်းလမ်းဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သိရှိရပါကြောင်း။

ယနေ့ အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းသိန်းဆုထိ အက်ပလီကေးရှင်းကို စတင်နိုင်ခြင်းသည် အိတ်ကတ် သိန်းဆုပညာနှင့် မှီဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များ အသုံးပြု ပြီး လွယ်ကူစွာထိစနစ်နိုင်သည့် Digital Lottery



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းသိန်းဆုထိစနစ် ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ် Logo ကို ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရီနိုက ပေးအပ်စဉ်။

Platform စနစ်သစ်ကို စတင်မိတ်ဆက်အသုံးပြုနိုင် ခြင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အကျိုးဆက်အဖြစ် အနာဂတ် တွင် နိုင်ငံတော်အခွန်ဘဏ္ဍာရရှိမှုတိုးတက်စေရေး၊ နိုင်ငံတော်၏ဒစ်ဂျစ်တယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအခြေခံအဆောက် အအုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ ငွေသားကိုင်တွယ်သုံးစွဲမှု လျှော့ချစေရေး (Cashless Society) အစရှိသည့် ကောင်းကျိုးများစွာတို့အတွက် အထောက်အပံ့ ဖြစ်စေနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အားလုံးပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းသိန်းဆုထိစနစ် အတွက် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှုနှင့်အတူ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဦးစီးဌာနများနှင့် Telecom International Myanmar Co., Ltd တို့က ပူးပေါင်းပါဝင် ကြိုးပမ်းအားထုတ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ယနေ့သည်လည်း Telecom International Myanmar Co., Ltd (Mytel)၏ စတင် Launching Ceremony ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် (၅)နှစ် ပြည့်ရက်နှင့် တိုက်ဆိုင်နေသည့်အတွက်လည်း ဖြတ်သန်းလာခဲ့သည့် (၅)နှစ်တာကာလအတွင်း အောင်မြင်မှုများကိုလည်း အသိအမှတ်ပြုသည်ကို

ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ စနစ်သစ်တစ်ခုကိုပြောင်းလဲ ဖော်ဆောင်ရာတွင် နိုင်ငံတော်ကို ကိုယ်စားပြု ဆောင်ရွက်ရသည့်အတွက် အလွန်တာဝန်ကြီးမား လှပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အတွက် အသစ်စတင် မိတ်ဆက်နိုင်ခဲ့သည့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း တစ်ရပ်ဖြစ်သည့် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်း သိန်းဆု ထိစနစ်ကို တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် တိုးတက်အောင်မြင် အောင် အားလုံးပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိ သမိုင်း ကြောင်း Documentary နှင့် အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်း သိန်းဆုထိစနစ်ကို Video Clip ဖြင့် မိတ်ဆက်ပြသ သည်။

ထိစနစ်သစ်ကြီးကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပေး ဆက်လက်၍ အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆု ထိစနစ်အား ဖွင့်လှစ်ခြင်းကိုပြုလုပ်ရာ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရီနို၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကဇော်၊ မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစောနှင့် Viettel Group မှ (Mytel)

CEO Nguyen Tien Dung တို့က အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းသိန်းဆုထိစနစ်ဖွင့်ပွဲအဖြစ် စုတူးအတွင်းသို့ ရွှေဂါးများအား တစ်ပြိုင်နက်တည်း ထည့်သွင်း ဆောင်ရွက်ကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် က စုတူးအတွင်းသို့ အောင်အတိတ် အောင်နိမိတ်ဆောင် အောင်မင်္ဂလာရွှေဂါးကို ထည့် သွင်း၍ အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆု ထိစနစ်သစ် ကြီးကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ် Logo ကို ပေးအပ် ထို့နောက် အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းသိန်းဆု ထိစနစ် ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ် Logo ကို နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ထံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရီနိုက ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆု ထိစနစ်နှင့် ပတ်သက်၍ Mytel မှ ပြင်ပဆက်ဆံရေး အရာရှိချုပ် ဒေါက်တာနီလာအေးက အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းသိန်းဆု ထိစနစ် Mobile Application Download မှုသည် သိန်းဆုထိစနစ်ထုတ်ယူပုံအထိ မည်သို့မည်ပုံဆောင်ရွက်သွားမည် Procedure နှင့် အားသာချက်များကို တစ်ဆင့်ချင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် “အောင်ဘာလေထိစနစ်” တေးသီချင်း ဖြင့် သီဆိုကပြ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြပြီး အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းသိန်းဆုထိစနစ်တွင် ပါလာအဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့် Telecom International Myanmar Co., Ltd. (Mytel) (၅) နှစ်ပြည့် အမှတ်တရမှတ်တမ်းကို ပြသသည်။

ယင်းနောက် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ နိုင်ငံအစိုးရ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စား Viettel Group မှ Vice President Major General Nguyen Thanh Nam က ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ အစိုးရ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စား Viettel Group မှ Vice President Major General Nguyen Thanh Nam က Mytel မှ တာဝန်ရှိသူများထံ Mytel (၅) နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုလက်မှတ် ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် မြန်မာ၊ ဗီယက်နမ် အကလု တေးဂီတအဖွဲ့များက “We Love Myanmar” တေး သီချင်းနှင့် “အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိအား ထိုးလိုက်ကြပါစို့” တေးသီချင်းတို့ဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ခဲ့ပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် အောင်ဘာလေ အွန်လိုင်းသိန်းဆုထိစနစ် Mobile Application အသုံးပြုမှုကိုကြည့်ရှုရာ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်း တင်ပြခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၈ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့ အထိမ်းအမှတ်ဧည့်ခံပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ Lotte Hotel ၌ ကျင်းပရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု နှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကဇော် ဒေါက်တာကဇော် တက်ရောက်သည်။

ရုရှားဦးစွာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာ နိုင်ငံတော်သီချင်းနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံ နိုင်ငံတော်သီချင်းတို့ဖြင့် အခမ်းအနား ကို စတင်ဖွင့်လှစ်သည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Nikolay LISTOPADOV က နှုတ်ခွန်း ဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုအကအဖွဲ့တို့က ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဆိုအကများဖြင့် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကဇော် နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Nikolay LISTOPADOV တို့က ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ကိတ်ကို လှီးဖြတ်ပေးကြသည်။ (ယာပုံ)

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် သံအမတ်ကြီးတို့သည် ဧည့်ခံပွဲအခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် ဧည့်ခံပွဲသို့ တက်ရောက် လာကြသူများအား သံအမတ်ကြီးက ညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။ အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း)၊ ရေ (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့် ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးသက်ပုံနှင့် ဇနီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်ဟိန်းနှင့်ဇနီး၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီး များ၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ များ၊ စစ်သံမှူးများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပထမအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပထမအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၈

သာဘဝပတ်ဝန်းကျင်အား ထိန်းသိမ်းနိုင်စေရန်နှင့် ရာသီဥတုကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန် အရိပ်အာဝါသရရှိစေရန် နိုင်ငံစီးပွားရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများနှင့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးတို့တွင် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစ၍ နှစ်စဉ် မိုးရာသီတစ်အုပ်တစ်မ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ယနေ့တွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၏ ပထမအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနားကို နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ရေဆင်းဆည်အနီး၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်၍ ရတနာတန်းဝင်ကျွန်းပင်ကို ဦးဆောင်စိုက်ပျိုးပေးသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့် ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ)နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ဇနီးများ၊ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတက္ကသိုလ်မှ သင်တန်းသားအရာရှိကြီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)ရှိ ရုံးဌာနအသီးသီးမှ အရာရှိ စစ်သည်များနှင့် မိသားစုဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်များကို အမျိုးသားရေးတဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် “သစ်တောနှင့် သစ်ပင် ချစ်ခင်သည့်လူမျိုး၊ သစ်ပင်ကို နှစ်စဉ်စိုက် ရွှေတိုက်ကိုစိုး” ဟူသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်းသစ်တောများနှင့် သစ်ပင်များကို အမြတ်တနိုးတန်ဖိုးထားပြီး ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် ထပ်မံစိုက်ပျိုးခြင်းများသည် တိုင်းပြည်တစ်ပြည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ ရတနာတန်းဝင်ကျွန်းပင်များကို ဦးဆောင်စိုက်ပျိုးပေးကြစဉ်။

အတွက် ကောင်းကျိုးများစွာကို ဖန်တီးပေးခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်လည်း ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစ၍ တပ်မတော်အနေဖြင့် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်များကို နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့သည်မှာ ယခုဆိုပါက ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုကို ကျော်လွန်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ သစ်တောသယံဇာတများ ရေရှည်တည်တံ့စေရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် အဖိုးတန်ဂေဟစနစ်များ မပျောက်ပျက်အောင်စောင့်ရှောက်နိုင်ရေး ယခုကဲ့သို့ မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်များကို အမျိုးသားရေးတဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ရေဆင်းဆည်ပတ်ဝန်းကျင်၌ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဂေဟစနစ်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများအနေဖြင့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစ၍ မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပွဲများ ပြုလုပ်၍ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြရာတွင် အပင်စုစုပေါင်း ၁၈၀၀၀ ကျော်ကို စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး အပင်ရေတစ်သိန်းကျော် ရှင်သန်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ တပ်မတော်တစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့်ဆိုပါက ၂၀၁၁ ခုနှစ်

“ နိုင်ငံတော်၏ သစ်တောသယံဇာတများ ရေရှည်တည်တံ့စေရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် အဖိုးတန်ဂေဟစနစ်များ မပျောက်ပျက်အောင်စောင့်ရှောက်နိုင်ရေး ယခုကဲ့သို့ မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်များကို အမျိုးသားရေးတဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းပင်ဖြစ် ”

မှ ၂၀၂၂ အထိ စုစုပေါင်းသစ်ပင် ၂၁ သန်း ကျော် စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး အပင်ရေ ၁၅ သန်းကျော် ရှင်သန်သဖြင့် ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ရှင်သန်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် သဘာဝသယံဇာတများစွာကို ပိုင်ဆိုင်ထားရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကထား ဆောင်ရွက်ကြကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရေသည်အဓိက အရေးကြီးကြောင်း၊ “ဥတုရာသီ တောက်မို” ဟူသည့်အတိုင်း သစ်တောသစ်ပင်များသည် ရာသီဥတုကို ကောင်းစေပြီး ရေကိုလည်း ထိန်းပေးနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သစ်ပင်များစိုက်ပျိုးရာတွင် ရှင်သန်အောင်စိုက်ပျိုးရန်နှင့် ရေရှည်ကြီးထွားစေရေး ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

နှစ်ရှည်ပင်များသည် ချက်ချင်းအကျိုးမပြုနိုင်သော်လည်း နောင်မျိုးဆက်သစ်များအတွက် အရိပ်အာဝါသနှင့် လုံခြုံမှုကို ပေးစွမ်းမည်ဖြစ်

သစ်တောတစ်ခုကို ဖန်တီးမည်ဆိုပါက အနည်းဆုံး ဆယ်နှစ်နှင့်အထက် ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်ရှည်ပင်များသည် ချက်ချင်းအကျိုးမပြုနိုင်သော်လည်း နောင်မျိုးဆက်သစ်များအတွက် အရိပ်အာဝါသနှင့် လုံခြုံမှုကို ပေးစွမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရှေးဘိုးဘွားဘီဘင်များ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသဖြင့် မိမိတို့ယခုကဲ့သို့ စိမ်းလန်းသာယာစိုပြည်သည့်ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရာသီဥတုတွင် နေထိုင်နိုင်ကြသည်ကို ဆင်ခြင်သတိပြုမိကြရန်လိုကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၅ မှ

နေပြည်တော်ကို Green City အဖြစ် အစဉ်အမြဲ လုပ်ဆောင်ရေး စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနနှင့် သာယာလှပ ရေးလုပ်ငန်းများကို မြို့တည်ထောင်ပြီးချိန်မှ ယနေ့ တိုင် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နေပြည်တော်မြို့ပြ စတင်တည်ထောင်ချိန်တွင် စိုက်ပျိုးခဲ့သည့် သစ်ပင်ပန်းမန်များနှင့် အရိပ်ရပင်များ ကိုထိန်းသိမ်းမှုကြောင့် ရှင်သန်နေသည့် သစ်တော များသည် ယနေ့တွင် မြင်ရသူအပေါင်းကို စိတ်နှလုံး အေးချမ်းအောင် ဖန်တီးနိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရမည်ပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့တစ်မြို့ကို စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန အောင်မြင်စွာဖြင့်မှ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံး လွှမ်းမိုးမှုရှိ အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက မိမိတို့နိုင်ငံသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် သဟဇာတကျအောင် နေနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မလိုလားအပ်သည့် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များကို ကျော်လွှားနိုင်မည်လည်း ဖြစ်ကြောင်းကို အသိပေးပြောကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ အရာရှိ၊ စစ်သည် မိသားစုများ၏ စုပေါင်းသစ်ပင် စိုက်ပျိုးနေမှုအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်တို့ ရတနာတန်းဝင်ကျွန်းပင်များ စိုက်ပျိုးပေးကြစဉ်။



ကျွန်းပင်စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ဝင်များက ရတနာတန်းဝင်ကျွန်းပင်များကို စိုက်ပျိုးပေးနေစဉ်။

တွင် သစ်ပင်များကို စိုက်ပျိုးကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အရာရှိ၊ စစ်သည် မိသားစုများ၏ စုပေါင်းသစ်ပင် စိုက်ပျိုးနေမှုအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြ သည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပထမအကြိမ် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအထိ ရေဆင်းဆည်ပတ်ဝန်းကျင် ဌာန ရတနာတန်းဝင်ပင်၊ နှစ်ရှည်သီးနှံပင်နှင့် အရိပ်ရလေကာပင် စုစုပေါင်း ၁၈၉၁၈၉ ပင်ကို စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီးဖြစ်

ယနေ့ပြုလုပ်သည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၏ ပထမအကြိမ် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ရတနာတန်းဝင်ကျွန်းပင် ၁၇၆၄ ပင်၊ မန်ဂျန်ရှား ၈၅၂ ပင်၊ ပိတောက် ၈၅၂ ပင် စုစုပေါင်း ၃၅၂၈ ပင်ကို စုစုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။ ရေဆင်းဆည်ပတ်ဝန်းကျင်၌ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် နှင့် ဂေဟစနစ်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများအနေဖြင့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပထမအကြိမ်သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ပွဲအထိ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော် (၃၆) ကြိမ် ကျင်းပ ပြုလုပ်၍ ရတနာတန်းဝင်ပင်၊ နှစ်ရှည် သီးနှံပင်နှင့် အရိပ်ရလေကာပင် စုစုပေါင်း ၁၈၉၁၈၉ ပင်အား စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

တပ်မတော်တစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့် ယနေ့တွင် စုစုပေါင်းသစ်ပင် ၂၁၀၃၉၈ ပင်ကို စုစုပေါင်း စိုက်ပျိုးပေးနိုင်ခဲ့

အလားတူ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေအသီးသီး၌ လည်း မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပွဲများ ကျင်းပ၍ ရတနာ တန်းဝင်ပင်၊ စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံပင်၊ နှစ်ရှည်စားသုံး သီးနှံပင်၊ အရိပ်ရလေကာပင်များကို စုစုပေါင်းစိုက်ပျိုး ကြရာတွင် နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၁၄၄၇၀၊ မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၁၄၄၈၆ ပင်၊ အရှေ့မြောက်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၌ ၉၁၂၉ ပင်၊ အရှေ့ ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၁၀၂၂၅ ပင်၊ အရှေ့အလယ် ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၂၃၈၄၅ ပင်၊ ဩဂိုဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၁၄၈၇၅ ပင်၊ အရှေ့တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၌ ၁၃၆၉၅ ပင်၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၌ ၁၃၁၂ ပင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၁၆၇၀၀၊ အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၈၉၀၆ ပင်၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၁၆၂၈၉ ပင်၊ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၈၇၆၁ ပင်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၃၇၈၀၀ နှင့် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၌ ၆၉၈၂ ပင်တို့ကို တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စုစုပေါင်းစိုက်ပျိုး ခဲ့ကြပြီး တပ်မတော်တစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့် ယနေ့တွင် စုစုပေါင်းသစ်ပင် ၂၁၀၃၉၈ ပင်ကို စိုက်ပျိုးခဲ့ကြ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး သတ်မှတ်နေရာတွင် သစ်ပင် စိုက်ပျိုးပေးစဉ်။



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင် သတ်မှတ်နေရာတွင် သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ပေးစဉ်။



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင် သတ်မှတ်နေရာတွင် သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ပေးစဉ်။

ကျောပိုးမှ

အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးဝင်းရှိန်၊ ဒေါက်တာ ချာလီသန်း၊ ဦးလှမိုး၊ ဦးအောင်နိုင်ဦးနှင့် ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များနှင့် အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များက စီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

လိုအပ်ချက်များကို အတတ်နိုင်ဆုံးဖြည့်ဆည်း စွဲစွာ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်သည့် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေးကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၂၇ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းအစည်းအဝေးမှ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အေဂျင်စီ များက ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်အနေဖြင့် MSME လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ သွားရောက်ပြီး အားပေးခြင်း၊ အကြံပေးခြင်း၊ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပေးခြင်းတို့အပြင် လိုအပ်ချက်များကို အတတ်နိုင်ဆုံးဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ MSME နှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ခရီးစဉ်များတွင် လမ်းညွှန်ခဲ့ သည့်မှာ ညွှန်ကြားချက် ၁၉၀ ကျော်ရှိပြီး လုပ်ငန်းရှင် များနှင့် ဒေသခံများ၏ တင်ပြချက်များမှာ အချက် ပေါင်း ၂၃၀ ကျော်ရှိကြောင်း၊ ယင်းတင်ပြချက်များမှာ နည်းပညာ၊ ငွေကြေး၊ ဈေးကွက်နှင့် မြေနေရာ၊ ကုန် ကြမ်း၊ စက်ပစ္စည်းနှင့် အခြားကဏ္ဍများပါဝင်ကြောင်း၊ ယင်းတင်ပြချက်များအပေါ် မိမိတို့လုပ်ငန်းကော်မတီ အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အေဂျင်စီ များနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး ကြပ်မတ်အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်အနေဖြင့် MSME နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လမ်းညွှန် သည့် အဓိကအခြေခံအချက်များမှာ ပြည်တွင်း ထုတ်ကုန်အားပေးရန်၊ သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်တိုးမြှင့်ရရှိစေရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်း ကော်မတီအနေဖြင့် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ယင်းအချက်များကို လက်လှူတံ့စီ မရသကဲ့သို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အေဂျင်စီ များကလည်း အဆိုပါအခြေခံအချက် (၃)ချက်ကို မှုတည်ပြီး လုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းများကိုအခြေခံပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက် ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအနေဖြင့် သေချာသော ဒေသထွက် ကုန်ကြမ်းများကိုအခြေခံပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဝ သတင်းကွန်ရက်ဖြန့်ဝေမှုအပိုင်းတွင် MSME လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အများ ပြည်သူများအတွက် မှန်ကန်မြန်ဆန်စွာ ရောက်ရှိရေးနှင့် MSME လုပ်ငန်း ရှင်များအတွက် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် စီမံဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်၊ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရာတွင်ဈေးကွက်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ်ကွင်းဆက်မပျက်စေရေးအတွက် စဉ်းစားဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်

- ❖ MSME လုပ်ငန်းများအတွက် အခြေခံအချက် (၃) ချက်ဖြစ်သည့် ပြည်တွင်းထုတ်ကုန် အားပေးရန်၊ သွင်းကုန်အစား ထိုးရန်၊ ပို့ကုန်တိုးမြှင့်ရရှိစေရန် စသည့်အချက်များအပေါ်မှတည်ပြီး လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် အေဂျင်စီများ ညှိနှိုင်းပြီး ထုတ်ကုန်နယ်ပယ်ကိုလည်း သတ်မှတ်လျက်ဆောင်ရွက်ကြရမည်
- ❖ ထုတ်ကုန်နယ်ပယ်များအနေဖြင့် အဓိက ဆီထွက်သီးနှံအပါအဝင် စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်း၊ ဆန်နှင့် ဆန်ကွဲ၊ ပီလောပီနံ၊ ရော်ဘာ၊ ဝါ၊ ကော်ဖီနှင့် လက်ဖက်၊ သစ်တောထွက်ပစ္စည်း၊ ကြိမ်/ဝါး၊ သား၊ ငါး၊ တိရစ္ဆာန်အစားအစာနှင့် ဝါးစားဝါး အခြေခံထွက်ကုန် ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် မိမိဒေသအလိုက် ရရှိနိုင်သည့် ကုန်ကြမ်းပေါ်မှတည်ပြီး ထွက်ကုန်နယ်ပယ် သတ်မှတ် ရေးနှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်သည့် အထိ ရည်ရွယ်ပြီးဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားရမည်

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်ဖြစ်သော One Region One Product ဒေသတစ်ခု ထုတ်ကုန် တစ်ခု ထုတ်လုပ်နိုင်အောင်လည်း ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းကို သက်ဆိုင်ရာအေဂျင်စီ အလိုက် အဓိကထုတ်ကုန်သတ်မှတ်ပြီး ပြည်တွင်း ထုတ်ကုန်အပြင် ပြည်ပတင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ရည်ရွယ် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ MSME လုပ်ငန်း များအတွက် အခြေခံအချက် (၃) ချက်ဖြစ်သည့် ပြည်တွင်းထုတ်ကုန် အားပေးရန်၊ သွင်းကုန်အစား ထိုးရန်၊ ပို့ကုန်တိုးမြှင့် ရရှိစေရန် စသည့်အချက်များ အပေါ်မှတည်ပြီး လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် တိုင်းဒေသ ကြီး၊ ပြည်နယ်အေဂျင်စီများ ညှိနှိုင်းပြီး ထုတ်ကုန် နယ်ပယ်ကိုလည်း သတ်မှတ်လျက် ဆောင်ရွက်ကြရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထုတ်ကုန်နယ်ပယ်များအနေဖြင့် အဓိက ဆီထွက်သီးနှံအပါအဝင် စားသောက်ကုန် လုပ်ငန်း၊ ဆန်နှင့် ဆန်ကွဲ၊ ပီလောပီနံ၊ ရော်ဘာ၊ ဝါ၊ ကော်ဖီနှင့် လက်ဖက်၊ သစ်တောထွက်ပစ္စည်း၊ ကြိမ်/ ဝါး၊ သား၊ ငါး၊ တိရစ္ဆာန်အစားအစာနှင့် ဆေးဝါး အခြေခံထွက်ကုန် ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် မိမိဒေသအလိုက် ရရှိနိုင်သည့် ကုန်ကြမ်းပေါ်မှတည်ပြီး ထွက်ကုန်နယ် ပယ် သတ်မှတ်ရေးနှင့် ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ရည်ရွယ်ပြီး ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအပိုင်းက လည်း ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် ထုတ်ကုန်အပေါ်မှတည်ပြီး ဖြစ်နိုင်ခြေကို စီမံချက်ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ငွေကြေးအရင်းအနှီးနှင့် နည်းပညာများ ပံ့ပိုးနိုင်ရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် စီမံချက်ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ် MSME လုပ်ငန်းရှင်များကို သမဝါယမစနစ်၊ ပုဂ္ဂလိကစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ငွေကြေးအရင်းအနှီးနှင့် နည်းပညာများ ပံ့ပိုးနိုင်ရေး ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် စိန်ခေါ်မှုများရှိနိုင် သည့်အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအပိုင်းတွင် ငွေကြေး စီးဆင်းမှုလွယ်ကူအောင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီအနေဖြင့် MSME လုပ်ငန်းရှင်များ အသိပညာရရှိရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ခွန်နှီး တီထွင် လုပ်ငန်းအတွက်လည်း ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်

ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သတင်းကွန်ရက်ဖြန့်ဝေမှု အပိုင်းတွင် MSME လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အများပြည်သူ များအတွက် မှန်ကန်မြန်ဆန်စွာ ရောက်ရှိရေးနှင့် MSME လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ကျွမ်းကျင်လုပ်သား နှင့် လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် စီမံ ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထုတ်ကုန် ပစ္စည်းများ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရာတွင် ဈေးကွက်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ် ကွင်းဆက်မပျက်စေရေးအတွက် စဉ်းစား ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် လုပ်ငန်းကော်မတီအနေဖြင့် MSME လုပ်ငန်းရှင်များ ၏ ထုတ်ကုန်များကို ပြည်ပဈေးကွက်ရရှိရေး ကူညီပံ့ပိုး ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ရည်မှန်းထားသည့် နိုင်ငံစီးပွား ရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကပံ့ပိုးပေးသည့် MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် တက်ရောက်လာကြသူများက ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွားကို မြှင့်တင်ရန်အတွက် MSME လုပ်ငန်းများကို ရေရှည် အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံအတွက် ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်ခြင်းအားဖြင့် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ MSME လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် လက်ရှိ အချိန်ထိ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုပိုင်း ဈေးကွက်မြှင့်တင်ရေးပိုင်း၊ သတင်းဖြန့်ဝေမှုပိုင်း နှင့် ကုန်သွယ်ငွေသွယ်သည့် နေရာများတွင် ကျွမ်းကျင် စွာသုံးစွဲရန် ခက်ခဲနေဆဲပင်ဖြစ်သောကြောင့် ထိုထို ရောက်ရောက်နှင့် လွယ်လွယ်ကူကူ အသုံးပြုနိုင် အောင် နည်းလမ်းရှာဖွေဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ ထို့နောက် လုပ်ငန်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီးဦးမောင်ညွန့်က လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၃) အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် အပေါ် ဆောင်ရွက်ထားရေးအခြေအနေနှင့် လုပ်ငန်း ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဖတ်ကြားတင်ပြ ယင်းနောက် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီသို့ တင်ပြမည့် အမှာစာများကို အေဂျင်စီဥက္ကဋ္ဌ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်ညွန့်၊ လုပ်ငန်းသုံးသမ္မတစီမံခန့်ခွဲရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်သန်းသန်းလင်း၊ ရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲ မှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင်၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဦးလွင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်တို့က ဖတ်ကြားတင်ပြကြသည်။

အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသို့ ထုတ်ချေးထား သည့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် ချေးငွေဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် လုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်းက SME ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေကို MSME ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေအဖြစ် ပြင်ဆင် ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ရန်၊ ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်း များကိုအသုံးပြုပြီး သွင်းကုန်အစားထိုး ထုတ်ကုန်များ နှင့် တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် ဦးစားပေး ထုတ်လုပ်ရမည့် ထုတ်ကုန်များ ခွဲဝေသတ်မှတ်ပေး ရန်၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု သမဝါယမအသင်းများ တည်ထောင်ပြီး သမဝါယမစနစ်နှင့် ကုန်စည်ခိုင်များ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရန် MSME ထုတ်ကုန် အမှတ် တင်ဆိပ်များတွင် ဖော်ပြထားသည့် အချက်အလက် များကိုစနစ်တကျရရှိစေရေး တည်ဆဲဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက် ရန်ဒေသအသီးသီးရှိကုန်စည်သတင်းအချက်အလက် များနှင့် ပြည်ပပို့ကုန် သတင်းအချက်အလက်များအား MSME လုပ်ငန်းရှင်များသိရှိစေရန် နိုင်ငံပိုင်ဒီဒီယာ များတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြကြေညာပေးရန်၊ MSME ဆိုင်ရာသတင်းအချက်အလက်များ ဖြန့်ဝေပေးနိုင် မည့် information Mechanism တစ်ခုအဖြစ် ထည့်သွင်းရေးဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ၂၀၂၀ ခုနှစ် အဆိုပါ SME မူဝါဒဆိုင်ရာ အညွှန်းကိန်းအစီရင်ခံစာပါ အချက်အလက်များအား ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ကဏ္ဍများအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ထို့နောက် လုပ်ငန်းကော်မတီဝင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများဖြစ်သည့် ဦးလှမိုး၊ ဦးအောင်နိုင်ဦးနှင့် ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဦးလွင်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် များမှ ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် အသင်းအဖွဲ့များမှ ပညာရှင်များက အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် လုပ်ငန်းကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်း ရေးမှူး စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က လုပ်ငန်းကော်မတီ အမှာစာ များကို ဖတ်ကြားရှင်းလင်း အတည်ပြုချက်ရယူနိုင် ရေးတင်ပြသည်။

ထို့နောက် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းက ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြ ချက်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး ခိုခိုအမှတ် အမှာ စကားပြောကြားကာ အတည်အဝေးကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ ကြောင်းသတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ဖက်ဒရယ်စနစ်အတွင်းရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၏ အခန်းကဏ္ဍဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ဖက်ဒရယ်စနစ် အတွင်းရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၏ အခန်းကဏ္ဍ (The Role of Governors in India's Federalism) ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝုံ)

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုညွှန်ကြားရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်နှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ အငြိမ်းစားတပ်မတော် အရာရှိကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ အရာထမ်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ



သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Vinay Kumar နှင့် သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေါက်တာ နော်ကပေါ်ထူး၊ ဦးဆောင်သည့် NCA - S EAO (ဂ)ဖွဲ့ (ALP၊ DKBA၊ KNU/KNLA-PCI၊ LDUI၊ NMSPI၊ PNLO၊ RCSS) တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲတွင် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညွှန်ကြားရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Vinay Kumar နှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော သတင်းစဉ်

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (ဂ) ဖွဲ့ကိုယ်စား KNU/KNLA-PC ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာနော်ကပေါ်ထူး တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ပညာရှင် Professor Sudarshan Ramaswamy က အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ဖက်ဒရယ်စနစ်အတွင်းရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၏ အခန်းကဏ္ဍကို ဦးဆောင်ဆွေးနွေး ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာသူများက အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အတွေ့အကြုံများ၊ Governor များ၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့် တာဝန်များ၊ နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံများနှင့် ပတ်သက်၍ သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းခြင်းနှင့် အပြန်အလှန် အမြင်ချင်းဖလှယ်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မိခင်မုန့်တိုင်းတိုက်ခတ်သည့်ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးတပ်ခွဲမှ ကပြသီဆိုဖျော်ဖြေ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မိခင်မုန့်တိုင်းတိုက်ခတ်သည့် ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား စိတ်ချပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့အချိန်အထိ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်း ၄၈၃ တန်၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြမည့် တပ်မတော်သားများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း ၂၅၅၄ ဦးတို့ကို ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆိုပါကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား မုန့်တိုင်းဒေသနှင့် ဒေသများသို့ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်ပေးပို့ ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူပေးကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မိသားစုဝင်များအား စိတ်ချပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့အချိန်အထိ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်း ၄၈၃ တန်၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြမည့် တပ်မတော်သားများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း ၂၅၅၄ ဦးတို့ကို ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆိုပါကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား မုန့်တိုင်းဒေသနှင့် ဒေသများသို့ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်ပေးပို့ ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူပေးကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြက္ခက်များ၊ ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ်ရာအသိပညာပေး အစီအစဉ်များဖြင့် ကဏ္ဍစုံလင်စွာ သီဆိုကပြဖျော်ဖြေကြရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ထင်လတ်ဦး၊ စစ်တွေတပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိ ကြီးများ၊ တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ ဖျော်ရွှင်စွာကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ သီဆိုကပြဖျော်ဖြေသော စစ်သည်၊ စစ်သမီးများက မြန်မာသံစဉ်တေးသီချင်းများ၊ ခေတ်ပေါ်တေးသီချင်းအဆို၊ အကများ၊ တေးသရုပ်ဖော်အကများ၊ ရယ်ရွှင်ဖွယ်ရာဟာသပြဇာတ်၊ သေဇာတ်၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အကအလှများ၊ မျက်လှည့်



ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း(မိခင်)တိုက်ခတ်မှုကြောင့် သဘာဝဘေးသင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
တပ်မတော် (လေ) အနေဖြင့် သဘာဝဘေးသင့် ဒေသများသို့ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၊ စေတနာ့ရှင်အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊ ကူညီထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် ပစ္စည်းများကို တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ကူညီပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ

ယနေ့တွင် ရခိုင်တိုင်းရင်းသား အဖွဲ့မှ အနုပညာရှင် ၁၀ ဦး၊ စေတနာ့ရှင်၊ အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသည့် အခြေခံစားကုန်၊ အိမ်သုံးပစ္စည်းနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း စုစုပေါင်း ၃ ဒသမ ၃ တန် တို့ကို ရန်ကုန်လေဆိပ်မှ စစ်တွေလေဆိပ်သို့ တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ သဘာဝဘေးသင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကို တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ



မတ္တရာမြို့နယ်၌ မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

မတ္တရာ ဇွန် ၈ - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မတ္တရာမြို့နယ်၌ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ပြုလုပ်သော ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်ကို ယမန်နေ့က မတ္တရာမြို့ အမှတ် (၂)ရပ်ကွက်ရှိ မဟာသိမ်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သူရသိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးထက်အောင် - ၁ နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ကျွန်းပင် ၃၀၀၊ ပိတောက်ပင် ၁၀၀၊ တပာဗတုတပင် ၅၀ နှင့် စိန်ပန်းပင် ၅၀ စုစုပေါင်းအပင် ၅၀၀ ကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးပစ္စည်းများအား မြို့နယ်အလိုက် ဖြန့်ခွဲပေးလျက်ရှိ အမှန်တကယ်လိုအပ်သူများထံ အပြည့်အဝရောက်ရှိစေရေး အုပ်စုများခွဲခြားသတ်မှတ်၍ ထိရောက်စွာထောက်ပံ့ရန် စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်

စစ်တွေ ဇွန် ၈ (၃) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင် အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ဆုတံဆိပ်များ ရရှိခဲ့ကြသော ရခိုင် ပြည်နယ်ဂုဏ်ဆောင် အားကစား သမားများအား ထပ်ဆင့်ဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဦးမျိုးသန့်၊ ဒေါက်တာ သက်သက် နှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးများနှင့် (၃) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစား ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုတံဆိပ်များ ရရှိခဲ့ကြ သော ရခိုင်ပြည်နယ် ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားများ တက် ရောက်ကြသည်။

သော မခင်ခင်ကို လည်းကောင်း ထပ်ဆင့်ဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်ငွေ နှင့် ဂုဏ်ပြု လက်မှတ်များ ပေးအပ်သည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း ယင်းနောက် (၃) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစား ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိခဲ့သော မြန်မာ့ လက်ရွေးစင် ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားသမားများနှင့် နည်းပြ များက မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ပြည်သူများအတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၂၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လက်ခံ ရယူသည်။



ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့နှင့် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်မြို့နယ်များ၌ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများပါဝင်သော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့နှင့် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်မြို့နယ်များ၌ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများပါဝင်သော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ အခမ်းအနားတွင် (၃) ကြိမ် မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ဆုတံဆိပ် များ ရရှိခဲ့ကြသော ရခိုင်ပြည်နယ် ဂုဏ်ဆောင်အားကစားသမားများ က တစ်ဦးချင်းမိတ်ဆက်ပြီး ပြိုင်ပွဲ အတွေ့အကြုံများကို ရှင်းလင်း တင်ပြကြသည်။

ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်များ ပေးအပ် ထိုနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်က ပိုက်ကျော် ခြင်း (Double Team) တွင် ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သော ဦးအောင် မျိုးဆွေနှင့် ဦးအောင်မျိုးနိုင် တို့ကို လည်းကောင်း၊ ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်က အမျိုးသမီး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သော မနော် ထက်ထက်ဝေ ကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်သက်နိုင်က 70 Kg ဂျူဒို ပြိုင်ပွဲတွင် ကြေးတံဆိပ်ဆု ရရှိခဲ့ သော မဖြိုးဆွေစင်ကျော် ကို လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးထိန်လင်းက 52 Kg ဂျူဒို ပြိုင်ပွဲတွင် ကြေးတံဆိပ်ဆု ရရှိခဲ့

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်နှင့် ပြည် ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများသည် ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးတွင် ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ပြည်သူများ အတွက် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ပစ္စည်း လုပ်ငန်းများနှင့်လျဉ်း၍ လက်ရှိ အချိန်အထိ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု နှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို တင်ပြဆွေးနွေး စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြည်ဆည်းဆောင်ရွက် ထိုနောက် ဘူးသီးတောင်၊ ကျောက်ဖြူ၊ ရေသုတောင်၊ ကျောက်တော်၊ မြောက်ဦး၊ သံတွဲ၊ ပေါက်တော၊ မာန်အောင်၊ ရမ်းဖြူ၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ မင်းပြား၊ မြေပုံ၊ မောင်တောနှင့် စစ်တွေမြို့နယ် များ၌ အနီးကပ်ကြီးကြပ်ဆောင် ရွက်နေကြသည့် တပ်မတော် အရာရှိကြီးများက လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်မှု အခြေအနေများနှင့် လိုအပ် ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ သက်ဆိုင်ရာ တော်မော်အလိုက် တာဝန်ရှိသူ များက လိုအပ်သည်များကို ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးထိန်လင်းက ခွဲဝေပေးအပ် ထားသည့် သဘာဝဘေး ရန်ပုံငွေ များကို အကျိုးရှိစွာ သုံးစွဲရေး၊ အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ် စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ၏ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုစာရင်းကို သိမ်းခြား ပြုစုပေးပို့ရေး၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးပစ္စည်း များအား လူထုလက်ဝယ် အရောက် ဖြန့်ဝေမှုမှတ်တမ်းများ ပြုစုထားရှိရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍

စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့နှင့် မုန်တိုင်းဒဏ် သင့်မြို့နယ်များ၌ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည့် တပ်မတော် အရာရှိကြီးများပါဝင်သော ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက် ရောက်သည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်က မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် မြို့နယ် အလိုက် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုနှင့် ခန့်မှန်း တန်ဖိုးတွက်ချက်မှု စာရင်းဇယား များကို အတည်ပြုနိုင်ရန် ယခု

များအား နိုင်ငံတော်မှ ရေကြောင်း၊ လေကြောင်းတို့ဖြင့် ပို့ဆောင်ပေး လျက်ရှိပြီး အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ မြို့နယ်အလိုက် ဖြန့်ခွဲပေးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ ပြည်သူလူထု လက်ဝယ် အရောက်ဖြစ်မြို့ရာတွင် ထိရောက် သည့် ဖြန့်ဖြူးမှုဖြစ်ရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အမှန်တကယ် လိုအပ် သူများထံ အပြည့်အဝ ရောက်ရှိ စေရေးအတွက် အုပ်စုများ ခွဲခြား သတ်မှတ်၍ ထိရောက်စွာ ထောက်ပံ့ရန် စီမံဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအစည်း အဝေးတွင် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး နှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး

များအား နိုင်ငံတော်မှ ရေကြောင်း၊ လေကြောင်းတို့ဖြင့် ပို့ဆောင်ပေး လျက်ရှိပြီး အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ မြို့နယ်အလိုက် ဖြန့်ခွဲပေးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ ပြည်သူလူထု လက်ဝယ် အရောက်ဖြစ်မြို့ရာတွင် ထိရောက် သည့် ဖြန့်ဖြူးမှုဖြစ်ရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အမှန်တကယ် လိုအပ် သူများထံ အပြည့်အဝ ရောက်ရှိ စေရေးအတွက် အုပ်စုများ ခွဲခြား သတ်မှတ်၍ ထိရောက်စွာ ထောက်ပံ့ရန် စီမံဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအစည်း အဝေးတွင် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး နှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး

ပြည့်စွက်ဆွေးနွေးသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်က တင်ပြ ချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေး ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင် သည် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ၂၅၅ ဦး၊ ပေါက်တောမြို့နယ်၌ ၇၂၇ ဦး၊ မာန်အောင်မြို့နယ်၌ ၈၄၈ ဦး၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ၁၉၀ နှင့် မောင်တောမြို့နယ်၌ ၅၃၃ ဦး စုစုပေါင်း ၅၄၇၈ ဦးဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ထိရောက်စွာကုသမှုပေး ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ အနေ ဖြင့် မုန်တိုင်းဒဏ်ဆက်တိုက် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော့ရောဂါ အပါ အဝင် ကူးစက်ရောဂါများ ဖြစ်ပွား မှုကို စဉ်ဆက်မပြတ် စောင့်ကြည့် လျက်ရှိပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အတွက်သန့်ရှင်းသောသောက်သုံး ရေများ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ ရေသန့် ဆေးခတ်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေး အသိ များ၌ ပြင်ပလူနာ ၁၃၈၁ ဦး၊ အတွင်းလူနာ ၂၆၈၀ ဦးနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေး ဌာန/ ဌာနခွဲများတွင် ပြသသည့်လူနာ ၆၈၇၅၀ ဦးတို့ကို ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးခဲ့ပြီး အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေး ဆေးအဖွဲ့များအနေဖြင့်

ရေသန့်ဆေးခတ်ခြင်း ၄၅၇၂ ကြိမ် နှင့် ကျန်းမာရေး ပညာပေးခြင်း ၇၉၉၆ ကြိမ်တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့သည်။ အထူးကုဆေးအဖွဲ့များ အနေဖြင့် ကွင်းဆင်းကုသပေးခဲ့ သည့် လူနာဦးရေမှာ ရေသုတောင် မြို့နယ်၌ ၃၈၈ ဦး၊ စစ်တွေမြို့နယ် ၌ ၇၄၆ ဦး၊ မင်းပြားမြို့နယ်၌ ၁၁၅၀၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၌ ၉၆၁ ဦး၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်၌ ၂၅၅ ဦး၊ ပေါက်တောမြို့နယ်၌ ၇၂၇ ဦး၊ မာန်အောင်မြို့နယ်၌ ၈၄၈ ဦး၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ၁၉၀ နှင့် မောင်တောမြို့နယ်၌ ၅၃၃ ဦး စုစုပေါင်း ၅၄၇၈ ဦးဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ထိရောက်စွာကုသမှုပေး ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ အနေ ဖြင့် မုန်တိုင်းဒဏ်ဆက်တိုက် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော့ရောဂါ အပါ အဝင် ကူးစက်ရောဂါများ ဖြစ်ပွား မှုကို စဉ်ဆက်မပြတ် စောင့်ကြည့် လျက်ရှိပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အတွက်သန့်ရှင်းသောသောက်သုံး ရေများ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ ရေသန့် ဆေးခတ်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေး အသိ များ၌ ပြင်ပလူနာ ၁၃၈၁ ဦး၊ အတွင်းလူနာ ၂၆၈၀ ဦးနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေး ဌာန/ ဌာနခွဲများတွင် ပြသသည့်လူနာ ၆၈၇၅၀ ဦးတို့ကို ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးခဲ့ပြီး အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေး ဆေးအဖွဲ့များအနေဖြင့်

ရေသန့်ဆေးခတ်ခြင်း ၄၅၇၂ ကြိမ် နှင့် ကျန်းမာရေး ပညာပေးခြင်း ၇၉၉၆ ကြိမ်တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့သည်။ အထူးကုဆေးအဖွဲ့များ အနေဖြင့် ကွင်းဆင်းကုသပေးခဲ့ သည့် လူနာဦးရေမှာ ရေသုတောင် မြို့နယ်၌ ၃၈၈ ဦး၊ စစ်တွေမြို့နယ် ၌ ၇၄၆ ဦး၊ မင်းပြားမြို့နယ်၌ ၁၁၅၀၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၌ ၉၆၁ ဦး၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်၌ ၂၅၅ ဦး၊ ပေါက်တောမြို့နယ်၌ ၇၂၇ ဦး၊ မာန်အောင်မြို့နယ်၌ ၈၄၈ ဦး၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ၁၉၀ နှင့် မောင်တောမြို့နယ်၌ ၅၃၃ ဦး စုစုပေါင်း ၅၄၇၈ ဦးဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ထိရောက်စွာကုသမှုပေး ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ အနေ ဖြင့် မုန်တိုင်းဒဏ်ဆက်တိုက် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော့ရောဂါ အပါ အဝင် ကူးစက်ရောဂါများ ဖြစ်ပွား မှုကို စဉ်ဆက်မပြတ် စောင့်ကြည့် လျက်ရှိပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အတွက်သန့်ရှင်းသောသောက်သုံး ရေများ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ ရေသန့် ဆေးခတ်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေး အသိ များ၌ ပြင်ပလူနာ ၁၃၈၁ ဦး၊ အတွင်းလူနာ ၂၆၈၀ ဦးနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေး ဌာန/ ဌာနခွဲများတွင် ပြသသည့်လူနာ ၆၈၇၅၀ ဦးတို့ကို ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးခဲ့ပြီး အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေး ဆေးအဖွဲ့များအနေဖြင့်



စစ်တွေဆေးရုံတွင် အထူးကုဆေးအဖွဲ့က ဒေသခံပြည်သူများအား မျက်စိကုသပေးစဉ်။



ပေါက်တောတွင် အထူးကုဆေးအဖွဲ့က ဒေသခံပြည်သူများအား ခွဲစိတ်ကုသပေးစဉ်။



ရေသုတောင်တွင် အထူးကုဆေးအဖွဲ့က ဒေသခံပြည်သူများအား ဆေးကုသပေးစဉ်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတို့အကြား သံတမန်ဆက်ဆံရေးထူထောင်မှု (၇၃) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် သဘောတူညီချက် လေးခု လက်မှတ်ရေးထိုး

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတို့ အကြား သံတမန်ဆက်ဆံရေး ထူထောင်မှု (၇၃) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်များ လက်မှတ် ရေးထိုးသည့် အခမ်းအနားတစ်ရပ်ကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ရှိ M-Gallery ဟိုတယ်၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်သည်။



ထွဋ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Chen Hai တို့က လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။

အခမ်းအနား၌ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေက အထိမ်းအမှတ်မိန့်ခွန်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Chen Hai က အထိမ်းအမှတ် အမှာစကား ပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်၊ သိပ္ပံ နှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော်၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်း၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်သော်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးထွဋ်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး

နှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး၊ အားကစား နှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်နှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး ဌာနများမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ ပါဝင်တက်ရောက်ကြသည်။ ယနေ့ အခမ်းအနား၌ သဘောတူညီ ချက် လေးခုကို လက်မှတ်ရေးထိုး လဲလှယ်ခဲ့ကြသည်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အစိုးရတို့အကြား တရုတ်နိုင်ငံက အကူ အညီပေးသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများအတွက် လွှဲပြောင်း လက်ခံလွှာများကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Chen Hai တို့က လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။

အဆိုပါ သဘောတူညီချက်အရ တရုတ်နိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံသားများ အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆ ဒသမ ၉ သန်းတန်ဖိုးရှိ ကာကွယ်ဆေး ၃ သန်း နှင့် ဆေးထိုးအပ်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ် မည်ဖြစ်သည်။ အစိုးရနည်းပညာကောလိပ် (မန္တလေး) အတွက် အွန်လိုင်း ဝန်ဆောင်မှုနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့သည့် စီမံကိန်းဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်ကို သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိန်း ကျော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Chen Hai တို့က လဲလှယ်ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါစီမံကိန်းသည် တရုတ်နိုင်ငံသုံး ငွေကြေး ယွမ် ၇၀၇၂၀၀ တန်ဖိုးရှိသည့် စီမံကိန်းဖြစ်သည်။ အောင်ဆန်း အားကစားကွင်း

ပြန်လည် တည်ဆောက်ရေးအတွက် ဆန်းစစ်လေ့လာမှု ပြုလုပ်မည့် စီမံကိန်း ဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်ကို အားကစား နှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းနှင့် အထူးရန်ပုံငွေ စီမံကိန်း စုစုပေါင်း ၁၄ ခု အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၈ သန်းကို မြန်မာနိုင်ငံထံသို့ လွှဲပြောင်း ပေးအပ်မည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှစ၍ လက်ရှိအချိန်အထိ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ခံရရှိခဲ့သည့် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အထူးရန်ပုံငွေစီမံကိန်း အရေအတွက်မှာ ၁၀၆ ခုအထိ ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံက ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ရန်ပုံငွေမှတစ်ဆင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၁ ဒသမ ၄ သန်းခန့် တန်ဖိုးရှိ အကူအညီများ လက်ခံရရှိခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် ဧည့်သည် တော်ကြီးများအား လက်ဖက်ရည်ပိုင်းဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ Innopolis တက္ကသိုလ်နှင့် ကာဇန်မြို့ရှိ အထင်ကရနေရာများသို့ သွားရောက်လေ့လာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ကာဇန် မြို့တွင် နေရာကုန်ရုံနေသော ပညာ ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေသည် ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီက ဧည့်သည်တော်များနှင့် အတူ Innopolis မြို့ရှိ Innopolis တက္ကသိုလ်သို့ သွားရောက်ပြီး အဆိုပါတက္ကသိုလ်တွင် ပို့ချချက် ရှိသော ဘွဲ့ကြို၊ ဘွဲ့လွန်သင်တန်း များ၊ ကျောင်းသားအဆောင်များ၊

စားသောက်ဆိုင်များ၊ တက္ကသိုလ် Kremlín၊ Mother of God ဘုရား ကျောင်းနှင့် သမိုင်းဝင် အထင်ကရ နေရာများသို့ သွားရောက်လေ့လာ ကြရာ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များက လိုက်လံရှင်းလင်း ပြသ ကြသည်။ ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် ဧည့်သည်တော်များ အား Mirage Hotel, Milli Restaurant တွင် ညစာဖြင့် တည်ခင်း ဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အဆိုပါ ဗိုလ်လှုပ်ကို ချက်နိုင်ငံ ပရက် မြို့ရှိ ဖော်ကူနာ အရိန်အားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ပွဲကြည့် မှုပုဒ် ၁၇၀၀၀ ကျော်လာရောက်ကြည့်ရှု ခဲ့သည်။ ဖီဆိုရင်တီးနားအသင်းသည် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကို ဖီအေပေးထိန်းချုပ် ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့်အရေးများကို ဖြုန်းတီးပစ်မှုများ ကြောင့် လိုအပ်သည့် ဂိုးများနှင့် ဝေးကွာ ကာ ဆုဖလားနှင့် လွှဲချခွင့်ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြိုင်ဘက် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက အသင်းစွမ်းဆောင်ရည်ပိုင်း လိုအပ်ချက် များ ရှိခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့် အရေးကောင်းများကို လက်လွှတ်မခံဘဲ အမီအရ အသုံးအချကာ သွင်းဂိုးများ ရယူ



၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ် နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်မှ နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချရန်ရွာပြီး အချို့နေရာများတွင် ဒေသအလိုက်နှင့် နေရာကွက်ကို မိုးကြီးခြင်းများနှင့်အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ် ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ် ပြင်တို့တွင် ရံဖန်ရံခါ မိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးမည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင် လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင် သည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက် နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ၉ ပေမှ ၁၂ ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ အကြံပြုချက် သို့ဖြစ်ပါ၍ မုတ်သုံလေအားကောင်းရာမှ အားအလွန် ကောင်းနေခြင်းကြောင့် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်းနှင့်အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ ရုတ်တရက်လေကြီးခြင်းနှင့် မြေပြု ခြင်း စသည့်သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါ သဖြင့် ကုန်းမြင့်ဒေသအနီးတွင် နေထိုင်ကြသူများအနေဖြင့် နေထိုင်ကြသူများအနေဖြင့် မြစ်ငယ်၊ ချောင်းငယ်များအနီးတွင် မြေပြုမှုအန္တရာယ်နှင့် ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါ သတိပြုနိုင်ပါရန်နှင့် ပြည်တွင်းလေကြောင်း ပျံသန်းရေး၊ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင် တို့ရှိ ကမ်းနီး၊ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရေယာဉ်များ၊ သင်္ဘောများ အနေဖြင့်လည်း ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ပါရန် အသိပေးနှိုးဆော် အပ်ပါသည်။ မိုး/ဇလ

နိုင်ခဲ့သည်။ ဦးဆောင်ဂိုးကို ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းက ပွဲချိန် ၆၂ မိနစ်တွင် ပယ်နယ် တီမှတစ်ဆင့် သွင်းယူကာ စတင်ရရှိခဲ့ သည်။ ပွဲချိန် ၆၇ မိနစ်တွင် ဖီဆိုရင်တီးနား အသင်းအား ချောဂိုး ပြန်လည်ခွင့်ပြုပေး ခဲ့သည်။ ဖီဆိုရင်တီးနားအသင်းသည် ဘွဲ့လွန်သင်တန်းများကို ဖီအေပေးထိန်းချုပ် ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့်အရေးများကို ဖြုန်းတီးပစ်မှုများ ကြောင့် လိုအပ်သည့် ဂိုးများနှင့် ဝေးကွာ ကာ ဆုဖလားနှင့် လွှဲချခွင့်ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြိုင်ဘက် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက အသင်းစွမ်းဆောင်ရည်ပိုင်း လိုအပ်ချက် များ ရှိခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့် အရေးကောင်းများကို လက်လွှတ်မခံဘဲ အမီအရ အသုံးအချကာ သွင်းဂိုးများ ရယူ

နိုင်ခဲ့သည်။ ဦးဆောင်ဂိုးကို ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းက ပွဲချိန် ၆၂ မိနစ်တွင် ပယ်နယ် တီမှတစ်ဆင့် သွင်းယူကာ စတင်ရရှိခဲ့ သည်။ ပွဲချိန် ၆၇ မိနစ်တွင် ဖီဆိုရင်တီးနား အသင်းအား ချောဂိုး ပြန်လည်ခွင့်ပြုပေး ခဲ့သည်။ ဖီဆိုရင်တီးနားအသင်းသည် ဘွဲ့လွန်သင်တန်းများကို ဖီအေပေးထိန်းချုပ် ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့်အရေးများကို ဖြုန်းတီးပစ်မှုများ ကြောင့် လိုအပ်သည့် ဂိုးများနှင့် ဝေးကွာ ကာ ဆုဖလားနှင့် လွှဲချခွင့်ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြိုင်ဘက် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက အသင်းစွမ်းဆောင်ရည်ပိုင်း လိုအပ်ချက် များ ရှိခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့် အရေးကောင်းများကို လက်လွှတ်မခံဘဲ အမီအရ အသုံးအချကာ သွင်းဂိုးများ ရယူ

နိုင်ခဲ့သည်။ ဦးဆောင်ဂိုးကို ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းက ပွဲချိန် ၆၂ မိနစ်တွင် ပယ်နယ် တီမှတစ်ဆင့် သွင်းယူကာ စတင်ရရှိခဲ့ သည်။ ပွဲချိန် ၆၇ မိနစ်တွင် ဖီဆိုရင်တီးနား အသင်းအား ချောဂိုး ပြန်လည်ခွင့်ပြုပေး ခဲ့သည်။ ဖီဆိုရင်တီးနားအသင်းသည် ဘွဲ့လွန်သင်တန်းများကို ဖီအေပေးထိန်းချုပ် ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့်အရေးများကို ဖြုန်းတီးပစ်မှုများ ကြောင့် လိုအပ်သည့် ဂိုးများနှင့် ဝေးကွာ ကာ ဆုဖလားနှင့် လွှဲချခွင့်ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြိုင်ဘက် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက အသင်းစွမ်းဆောင်ရည်ပိုင်း လိုအပ်ချက် များ ရှိခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့် အရေးကောင်းများကို လက်လွှတ်မခံဘဲ အမီအရ အသုံးအချကာ သွင်းဂိုးများ ရယူ

နိုင်ခဲ့သည်။ ဦးဆောင်ဂိုးကို ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းက ပွဲချိန် ၆၂ မိနစ်တွင် ပယ်နယ် တီမှတစ်ဆင့် သွင်းယူကာ စတင်ရရှိခဲ့ သည်။ ပွဲချိန် ၆၇ မိနစ်တွင် ဖီဆိုရင်တီးနား အသင်းအား ချောဂိုး ပြန်လည်ခွင့်ပြုပေး ခဲ့သည်။ ဖီဆိုရင်တီးနားအသင်းသည် ဘွဲ့လွန်သင်တန်းများကို ဖီအေပေးထိန်းချုပ် ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့်အရေးများကို ဖြုန်းတီးပစ်မှုများ ကြောင့် လိုအပ်သည့် ဂိုးများနှင့် ဝေးကွာ ကာ ဆုဖလားနှင့် လွှဲချခွင့်ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြိုင်ဘက် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက အသင်းစွမ်းဆောင်ရည်ပိုင်း လိုအပ်ချက် များ ရှိခဲ့သော်လည်း ရရှိလာသည့် အခွင့် အရေးကောင်းများကို လက်လွှတ်မခံဘဲ အမီအရ အသုံးအချကာ သွင်းဂိုးများ ရယူ

အမျိုးသမီးများဘဝမြှင့်တင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ဘားအံ ဇွန် ၈

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် အမျိုးသမီးများဘဝမြှင့်တင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ဘားအံမြို့၊ ဇွန်ပင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက ပြည်နယ်၏ ကုန်ထုတ် လုပ်မှုနှင့် စီးပွားရေးကောင်းမွန်မှုသည် ပြည်နယ် အတွင်းရှိ အမျိုးသမီးများနှင့် မိန်းကလေးငယ်များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိမှုအပေါ် များစွာ မူတည်နေပြီး အမျိုးသမီးများ အလုပ်အကိုင်နှင့် ဝင်ငွေရရှိမှုမနေ၍ ပြည်နယ်၏ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု စွမ်းအားနှင့် တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေကို တိုးတက်စေမည် ဖြစ်သည်အတွက် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အမျိုးသမီး တိုင်း ဝင်ငွေမှန်ရရှိရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ (ဝိပုံ)

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေး ပွဲသို့ တက်ရောက်လာသူများက အသိပညာပေး နံရံကပ်ပို့စာတမ်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေး ကြသည်။ ယင်းနောက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်နယ်တရားရေး၊ ဥပဒေ၊ ကျန်းမာရေး၊ မူဝါဒရေးရာ၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက တရားမျှတမှုနှင့် အမျိုး သမီးအခွင့်အရေးများ ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေ မှုကဏ္ဍ၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ကရင်အမျိုးသမီးများအဖွဲ့တို့မှ ကြိုတင်အသိပညာ ပေး အကူအကွယ်ပေးမှုကဏ္ဍ၊ ကျေးလက်ပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ သမဝါယမ၊ အသေးစား စက်မှုလက်မှု၊ ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေး၊ အလုပ် သမား ညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း သင်တန်းများနှင့် အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကဏ္ဍတို့ကို ဦးဆောင် ဆွေးနွေးကြပြီး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက် လာသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေး ခဲ့ကြကာ ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးစိုးလွင်က နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးမြို့၌ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရှေးဦးပြုစုခြင်း(နည်းပြ)သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

ပဲခူး ဇွန် ၈

ပဲခူးမြို့၌ ပဲခူးမြို့သစ် ရပ်ကွက်ကြီး (၂) ဗထူး လမ်းရှိ ကမ္ဘာ့စတင်ပညာတော်တော်ဝင် ဇွန် ၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးမှာရှိသည့် နိုင်ငံအသီးသီးတွင် နေ့စဉ်အမှု ဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိသော မတော်တဆဖြစ်မှုများ၊ ကူးစက် ရောဂါကပ်ဘေးများတွင် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံ အသီးသီးမှ အမျိုးသား ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီအသင်းများမှ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်း များကို အထူးအလေးထား ဆောင် ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ကြက်ခြေနီမောင်မယ်များအနေဖြင့် မိမိတို့ ပိုင်နိုင်စွာ တတ်ကျွမ်းထားသည့် ရှေးဦးပြုစု ခြင်း နည်းစနစ်များကို အများပြည်သူအားလုံး လက်လှမ်းမီ သိရှိသင်ယူနိုင်ရန်အတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ တင်တင်လေးက ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရှေးဦးပြုစုခြင်း (နည်းပြ) သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရှေးဦး ပြုစုခြင်း (နည်းပြ) သင်တန်းအတွက် သင်တန်း ဆင်း လက်မှတ်များနှင့် မြို့နယ် ကြက်ခြေနီ အသင်းခွဲများအား ရှေးဦးပြုစုခြင်း ဆေးအိတ် များ ပေးအပ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှု ကော်မတီအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ) တင်စိုး(ပဲခူး)



စီးပွားရေးသတင်းများ

ပခုက္ကူခရိုင်၌ ဆီးသီးခြောက်နှင့် ဆီးဆန်များ ဈေးကောင်းရ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူ ကို ပဲကြော်လုပ်ငန်းရှင်၊ နှမ်းလှော် ခရိုင်အတွင်း ဆီးသီးကုန်ကြမ်းများ လုပ်ငန်းရှင်၊ ကြက်သွန်ကြော် ပေါများသည့်အတွက် ဆီးသီး လုပ်ငန်းရှင်နှင့် မြေပဲဆားလှော် ဈေးကွက်အနေဖြင့် ဆီးခွဲစက် လုပ်ငန်းရှင်များ၊ မျှော်ရည်လုပ်ငန်း ရှင်များ၊ ဆီးယိုလုပ်ငန်းရှင်များက အသုံးပြုရန်အတွက် ဝယ်ယူကြ ကြောင်း၊ ဆီးသီးအစေ့မှ ထွက်ရှိ သော ဆီးဆန်များသည်လည်း ဆေးဖက်ဝင်၍ ပြည်ပနိုင်ငံများက ဝယ်ယူကြကြောင်း သိရသည်။

မောင်တောကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လပထမပတ် ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ဇွန်လ လူထုထုတ်ကုန်အင်္ဂါလ ၁ သန်း၊ သွင်းကုန် အင်္ဂါလ ၀ ဒသမ ၀၃ သန်း၊ ကုန်သွယ်မှုပမာဏ အင်္ဂါလ ၀ ဒသမ ၀၃ သန်းဖြစ်ပြီး အမှန်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုမှာ ပို့ကုန် အင်္ဂါလ ၀ ဒသမ ၀၆၀ သန်း၊ သွင်းကုန် အင်္ဂါလ ၀ ဒသမ ၀၀၅ သန်း၊ ကုန်သွယ်မှု ပမာဏ အင်္ဂါလ ၀ ဒသမ ၀၆၆ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး လျာထား ချက်အပေါ် ၆ ဒသမ ၄၁ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်း ငရုတ်သီးအမှည့်အစုံများ ဈေးကောင်းရ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်၌ စိုက်ပျိုးရာတွင် ငရုတ်သီးမျိုးစေ့များကို ငရုတ် (မိုး) စိုက်ဧက စုစုပေါင်း ၄၅၄၇ ဧက ပျိုးထောင်ပြီး ရက်ပေါင်း ၄၅ ရက်ခန့်အကြာ တွင် လယ်မြေနှင့် ယာမြေများ၌ ရွှေ့ပြောင်း စိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးပြီး သုံးလခန့် အကြာတွင် စတင်ခူးဆွတ်ရကြောင်း၊ တစ်ဧက ကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် မျိုး၊ သွင်းအားစု၊ လုပ်သားခ စုစုပေါင်း ၁၀ သိန်းခန့် ကုန်ကြ ကြောင်း၊ အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် ငရုတ်အမှည့် (အစုံ) တင်း ၂၀၀ ခန့် ပိုသောအနေဖြင့် ပိုသော

တင်လုပ်ငန်းရှင်ထံမှ သိရသည်။ ပြည်ပဈေးကွက်အနေဖြင့် ဆီးယိုလုပ်ငန်းရှင်များ၊ မျှော်ရည် လုပ်ငန်းရှင်များက ဝယ်ယူအသုံးပြု ကြသည့်အပြင် ပြည်ပဈေးကွက် အနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့်ကိုရီးယား နိုင်ငံများက အဝယ်ရှိနေသည့် အတွက် သေသွင်းရန် ဆီးသီးစိုက် တောင်သူများနှင့် ဆီးခွဲစက်လုပ်ငန်း ရှင်များပါ အကျိုးအမြတ်ရရှိကြ ကြောင်း သိရသည်။ (DOCA(မကွေး))

ကံပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

ကံပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လကုန်သွယ်မှု လျာထားချက်မှာ ပို့ကုန်အင်္ဂါလ ၁၆ သန်း၊ သွင်းကုန် အင်္ဂါလ ၀ ဒသမ ၃ သန်းဖြင့် စုစုပေါင်း အင်္ဂါလ ၀ ဒသမ ၃ သန်းဖြစ်သည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၆ ရက်အထိ ကုန်သွယ်မှုအနေဖြင့် ပို့ကုန် အင်္ဂါလ ၂ ဒသမ ၁၄၂ သန်း၊ သွင်းကုန် အင်္ဂါလ ၀ ဒသမ ၃၅၁ သန်းဖြင့် စုစုပေါင်း အင်္ဂါလ ၂ ဒသမ ၄၉၃ သန်း ဖြစ်သဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလျာထားချက်အပေါ် ၁၄ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၆ ရက်အထိ ပို့ကုန်အနေဖြင့် တစ်သျှူးငှက်ပျော

တန် ၅၆၀၀ နှင့် သံသတ္တုရိုင်း ၆၉၂ တန်တို့ တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး သွင်းကုန် အနေဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပစ္စည်းများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်အဝတ်အထည်များနှင့် သစ်သီးများ တင်သွင်း နိုင်ခဲ့သည်။ သွင်းကုန်ပိုင်းတွင် ယာယီစနစ်ဖြင့် တင်သွင်းသည့် ငှက်ပျော ထုပ်ပို့ပစ္စည်းများကို ဇွန် ၆ ရက်အထိ ၄၅၇ တန် တင်သွင်းခဲ့သည်။ အခြား သွင်းကုန်များအနေဖြင့် မော်တော်ယာဉ်အပိုပစ္စည်းများ၊ သံနှင့် သံမဏိဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများ၊ ကော်စေ့စသည့် အခြားရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုပစ္စည်းများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ ပန်းသီး နှင့် လိမ္မော်သီးများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့် အဝတ်အထည်များ တင်သွင်းခဲ့သည်။



သတင်းအရင်းအမြစ် - စီးပွား/ကျားသန်း

သင်တန်းကသင်ကြားပေးလိုက်သည့် အသိပညာများကို ပိုးသတ်ဆေးကိုင်တွယ်သုံးစွဲသူများ၊ တောင်သူများအား ပြန့်ဝေပေးစေလို

ပျဉ်းမနား ဇွန် ၈
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနခွဲ (ရုံးချုပ်) မှ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် လက်မှတ်ရပိုးသတ်ဆေးသုံးစွဲ သူများသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၃) ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ (ပျဉ်းမနား) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်စိုး၊ စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ထွန်းရွှေ၊ သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနခွဲ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်လင်း၊ နေပြည်တော်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းထိန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ရေဦးစွာ နေပြည်တော်ကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်စိုးက ယခုသင်တန်းကသင်ကြားပေးလိုက်သည့် အသိပညာများကို မိမိတို့ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ပိုးသတ် ဆေး ကိုယ်စားပြုသုံးစွဲသူများ၊ တောင်သူများကို ပြန်လည်ဖြန့်ဝေပေးစေလိုကြောင်းနှင့် ပြည်ထောင်စု

နယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းရှိ ပိုးသတ်ဆေး လက်လီ/ လက်ကား ရောင်းချသည့် ဆိုင်များမှလည်း ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ) ထို့နောက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာထွန်းရွှေက နိုင်ငံ တော်အနေနှင့် ဓာတုပစ္စည်းများ စနစ်တကျကိုင်တွယ်

သုံးစွဲနိုင်ရေး၊ အရည်အသွေး ပြည့်ဝသော ပစ္စည်း များအား တောင်သူများ မှန်ကန်စွာသုံးစွဲနိုင်ရေး နှင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကို အထောက်အကူပြုစေရန် အတွက် ပိုးသတ်ဆေးဥပဒေ၊ မြေဩဇာဥပဒေ၊ မျိုးစေ့ ဥပဒေ အစရှိသည်ဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ အဆိုပါ ဥပဒေများနှင့်အညီ လိုက်နာမှု ရှိ/ မရှိ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် သုံးစွဲသူတောင်သူများကိုလည်း ထပ်ဆင့်မျှထောက် သွား ခြင်းဖြင့် လယ်ယာကမ္ဘာ့ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အထောက် အကူပြု ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြစေ လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန သီးနှံကာကွယ် ရေးဌာနခွဲ (ရုံးချုပ်) မှ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် လက်မှတ်ရ ပိုးသတ်ဆေးသုံးစွဲသူများ သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၃) ကို ဇွန် ၈ ရက်မှ ၁၀ ရက် အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၃၇ ဦး တက်ရောက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မျိုးသီဟ(ပြန်/ဆက်)



အမ်းမြို့နယ်ရှိ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၁၇ မျိုး ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
ရခိုင်ပြည်နယ် အမ်းမြို့နယ်ရှိ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ပြည်သူ များအတွက် ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၁၇ မျိုး ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပို့ပို့ ဇွန် ၆ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အမ်းမြို့ရှိ ရွှေအမ်းတောင်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ

အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်ကျော်မင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ လေဘေးသင့် ပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာဒုတိယတိုင်းမှူးက အမှာ စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယတိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူ

များက မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် နေအိမ် ၂၇၉ လုံးအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၁၇ မျိုး တို့ကို ပေးအပ်ရာ မုန်တိုင်းဒဏ် သင့်ပြည်သူများကိုယ်စား ပြည်သူ တစ်ဦးက လက်ခံလှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်

ပင်လောင်းမြို့နယ်၌ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်များအား စိုက်ပျိုးမြေနှင့် စိုက်ပျိုးစရိတ် ထောက်ပံ့ပေးမည်

ပင်လောင်း ဇွန် ၈
ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း၊ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ပင်လောင်းမြို့နယ်၌ ယာယီ တိုက်ပွဲရှောင်များအား စိုက်ပျိုး ရာသီ ရောက်ရှိပြီဖြစ်သည့်အတွက် သီးနှံများ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် စိုက်ပျိုး မြေနှင့် စိုက်ပျိုးစရိတ် ထောက်ပံ့ ပေးနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ် ဘက်စုံသုံးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ထိခိုက်ပျက်စီးသွားသော ဓာတ်အားလိုင်းများအား အင်တိုက်အားတိုက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ၊ လမ်းမီးများ ထွန်းညှိဆောင်ရွက်ပေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ စစ်တွေမြို့အပါအဝင် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းရှိ စစ်တွေခရိုင်၊ မောင်တောခရိုင်၊ မြောက်ဦး ခရိုင်တို့တွင် ၁၁ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်းများ၊ ၁၁/၀.၄ ကေစီ ဓာတ်အား ခွဲရုံများ၊ ၄၀၀ ဗို့ ဓာတ်အားလိုင်းများ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ပြီး ၂၃၀ ကေစီ အမ်း-မြောက်ဦး-ပုဏ္ဏားကျွန်း ဓာတ်အားလိုင်းအပါအဝင် ၆၆ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်းများ၊ ၃၃ ကေစီဓာတ်အားလိုင်းများ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့၍ စစ်တွေ ကျောက်တော်၊ မင်းပြား၊ ရသေ့တောင်၊ ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တော၊ မြေပုံနှင့် ပေါက်တောမြို့များတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြတ်တောက်ခဲ့သည်။



မီးစက်ကြီးပိုင်း၊ မီးစက်ကြီးပိုင်း- နာရီစင်၊ နာရီစင်-ဘီလူးမတ်တား၊ ဘီလူးမတ်တား - ဆတ်ရိုးကျ တံတား၊ လမ်းတစ်လျှောက်တွင် ည ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ လမ်းမီး များကို ၅၀၀ ကေစီအေ မီးစက် အသုံးပြု၍ ထွန်းညှိပေးခဲ့ကြောင်း နှင့် ဒေသခံပြည်သူများအနေ ဖြင့် ဖုန်းများ၊ လျှပ်စစ်မီးလုံးများ နှင့် အခြားဘက်ထရီ အားသွင်း လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ အသုံးပြုနိုင် ရန်အတွက် ကားကြီးဝင်း၊ မီးစက်ကြီးပိုင်း၊ လောကနန္ဒာ ဘုရားရွာ၊ မြို့နယ်အချွန်ရုံးရွာ၊ အစိုးရအဖွဲ့ရုံးရွာ၊ ယဉ်ကျေးမှု အစိုးရအဖွဲ့ရုံးရွာ၊ ယဉ်ကျေးမှု ပြတိုက်၊ လေယာဉ်ကွင်းလမ်းဆုံ နှင့် ဘီလူးမတ်တားထိ စသည့် နေရာများတွင် Charging Point နေရာများ ထပ်တိုးစီစဉ်ဆောင် ရွက်ပေးထားလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ် မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

လျှပ်စစ်ဝန်ကြီးဌာန အနေ ဓာတ်အားခွဲရုံအဖွဲ့တို့ဖြင့် ပူးပေါင်း ဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နှင့် ပြီး အင်တိုက်အားတိုက် ပြင်ဆင် မြောက်ပိုင်းဒေသရှိ မြို့နယ်များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန် ၇ ရက် တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အမြန်ဆုံး တွင် ၂၃၀ ကေစီ အမ်း-မြောက်ဦး- ရရှိရေး ဓာတ်အားလိုင်း ပြန်လည် ပုဏ္ဏားကျွန်း ဓာတ်အားလိုင်း ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့ မှား စေလွှတ်၍ ပြင်ဆင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ရုံးနှင့် ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်

သဖြင့် ပုဏ္ဏားကျွန်း ဓာတ်အား ခွဲရုံမှ ပင်မ ထရန်စဖော်မာသို့ ဓာတ်အား ဆက်လက်ပို့လွှတ်ခဲ့ ကာ ယင်းထရန်စဖော်မာမှ ပုဏ္ဏား ကျွန်း-စစ်တွေ အမှတ် (၁) ဓာတ်အားလိုင်းဖြင့် စစ်တွေမြို့ နှင့် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့ပေါ်တို့သို့ ဓာတ်အား စတင်ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် စစ်တွေမြို့ မြို့ပေါ် မိန်းလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် မေ ၂၅ ရက်မှစတင်၍ ကားကြီးဝင်း-

လဟယ်မြို့နယ်၌ ဆေးကုသခြင်းနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

လဟယ် ဇွန် ၈
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ လဟယ်မြို့နယ်၌ မြို့နယ်ပြည်သူ့ ကျန်းမာ ရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဆရာဝန် ဒေါက်တာ ဝင်းအောင်နှင့် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများသည် လဟယ်မြို့နယ် အံပေါကျေးရွာနှင့် မော်ဖွန်ကျေးရွာ တို့ရှိ ကလေး၊ လူကြီးလူနာများအား ဇွန် ၇ ရက်က ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်းသိရသည်။ ထိုသို့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်

ရာတွင် အံပေါ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန ဆေးခန်းတွင် ကလေး၊ လူကြီးလူနာ ၃၈ ဦးအား ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ပြီး ကျေးလက် ပြည်သူများ ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်စွာနေထိုင် စားသောက်မှု၊ မီးဦးကာလရောက်လာသည်နှင့်အမျှ ဝမ်းပျက် ဝမ်းလျှောရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး၊ ခြင်္သေ့တစ်ဆင့် ကူးစက်တတ်သောရောဂါ၊ သွေးလွန် တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးတို့ကို ပြည်သူ များအား ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး ဆောင်ရွက် သည်။ ယွန်း(မုံရွာကိုယ်ပွား)

(၃) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင် အာရှ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာ နိုင်ငံကိုယ်စားပြု ဝင်ရောက်ကစား ပြိုင်ပွဲ တတိယဆု ရရှိခဲ့သည့် ကချင်ပြည်နယ် ရွှေကျွန်းမြို့နယ် ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမား မောင်နေဝင်းထွဋ်အား ကြိုဆို ဂုဏ်ပြုပွဲကို ဇွန် ၇ ရက်က မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ထွန်းက ဂုဏ်ပြုငွေ ချီးမြှင့်စဉ်၊ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သောဒေသများတွင် တပ်မတော်မှ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
 သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက် ခဲ့ရသည့် ဒေသများတွင် လိုအပ် သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်း များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး အတွက် တပ်မတော်မှ ကြိုတင် စုဖွဲ့စေလွှတ်ထားသည့် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် နယ်မြေခံ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာဒေသများ တွင် အင်တိုက်အားတိုက် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ကျေးရွာရှိ ရွာမကျောင်းတိုက် ဆရာတော် အား ဆွမ်းဆန်တော်များ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။ ယင်းနောက် ပုဏ္ဏားကျွန်း မြို့ဦး ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ပြိုကျ ပျက်စီးနေသည့် ကျောင်းဆောင် များကို ရှင်းလင်းပေးပြီး စံပြု ရပ်ကွက်နှင့် ရွာဟောင်းရပ်ကွက် တို့မှ ဒေသခံပြည်သူများအား အဆိုပါကျောင်းတိုက်၌ ဆန်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ် လှူဒါန်းကြ သည်။

ချို့နယ်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်း ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ ဘူးသီးတောင်မြို့ သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် ဘူးသီးတောင်မြို့ လမ်းဘေး ဝဲ/ ယာရှိ လဲကျနေသော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ၊ ချို့နယ်များ ခုတ်ထွင် ရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ အလားတူ ကျောက်တော်မြို့ သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် ကျောက်တော်မြို့ မဟာကကြီး သျှင် ဘုရားကြီးဝင်းအတွင်းရှိ လေဘေးသင့်ပြည်သူများ၊ ပရဟိတ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နှင့် ဆရာ ဆရာမများအတွက် သောက်ရေသန့်များ ပေးဝေခြင်း နှင့် ဆေးကုသပေးခြင်းများ

ဆောင်ရွက်ပေးပြီး အဆိုပါဘုရား ကြီးရှိ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် အား ဆန်၊ ဆီ၊ ပဲ၊ ဆားများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ထို့အတူ စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိ နေသော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ များသည် စစ်တွေမြို့ ရေချမ်းပြင် ကျေးရွာ ကားလမ်းတစ်လျှောက်ရှိ လဲကျနေသော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်း ကြီးများခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် မယ်လေကျွန်းကျေးရွာ၌ ဒေသခံ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ အလားတူ မောင်တောမြို့နယ် သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် အင်းဒင်ကျေးရွာ၌ ဒေသခံပြည်သူ များအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည်။



အလားတူ ကျောက်မြို့မြို့ သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့်အတူ ပူးပေါင်း ၍ ကျောက်မြို့မြို့အဝင် ကား လမ်းမကြီး ဝဲ/ယာရှိ လဲကျနေ သော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ



ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များနှင့် စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
 ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း(မိုခါ)တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေးအဆင်ပြေစေရန်နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက် ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့၊ ဦးဥတ္တမပန်းခြံ၌ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား/ငါး၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန် ပြုနှင့် တပ်မတော်စက်ရုံများနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းတို့ မှ ထုတ်လုပ်သည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘီစကွတ်နှင့် စည်သွတ်ဘူးများ ဖြစ်သည့် အခဲသားဘူး၊ မျှစ်စားတော်ပဲဘူး၊ ကြက်သားအလူးဘူး၊ ငါးတန်အချိုပေါင်းဘူး၊ ငါးသလောက်ဘူး၊ ငါးပိကြော်ဘူး၊ ပထောပတ် ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ သရက်သီးသနပ်ဘူး စသည့်စားသောက်ကုန်များ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ၏ စားကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချပေးခဲ့ရာ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းမိသားစုများက တစ်ခဲခက် ဝယ်ယူအားပေးကြ သည်။

ယခုကဲ့သို့ စားရေးအစားအသုံးဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးမှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများအား အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်
သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတကာသတင်း

ပြင်သစ်နိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းတွင် ဓားဖြင့်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် မူကြိုအရွယ်ကလေးငယ်များအပါအဝင် လူတချို့ဒဏ်ရာရ

ပါရီ ဇွန် ၈
 ပြင်သစ်နိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်း အက်နက်စ်မြို့ ပန်းခြံတစ်ခု၌ ဇွန် ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အမျိုးသားတစ်ဦးက ဓားဖြင့် တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် မူကြိုအရွယ် ကလေးငယ်များ အပါအဝင် လူတချို့ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု ပြင်သစ်ပြည်ထောင်စုနံကြီး ဂျယ်

လတ်ဒါမနင် က အတည်ပြု ပြောကြားခဲ့သည်။ လူများကို ဓားဖြင့် လိုက်ထိုး သည့်သူကို ရဲများက ဖမ်းဆီးထား ပြီးဖြစ်ကြောင်းလည်း ရဲဌာနက ပြောသည်။ ယင်းသို့ ဓားဖြင့် တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် မူကြိုအရွယ် ကလေးငယ်လေးဦး အပါအဝင် စုစုပေါင်း ငါးဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့

ကြောင်း ပြင်သစ်သတင်းလိုင်း ဖြစ်သည့် ဘီအက်ဖ်အမ် တီဗွီ၌ ဖော်ပြထားသည်။ ဒဏ်ရာရရှိသူများသည် မူကြို အရွယ်ကလေးငယ်လေးဦးအနက် တစ်ဦးမှာ အသက်သုံးနှစ်သာ ရှိသေးသည်။ ကလေးငယ်နှစ်ဦးမှာ စိုးရိမ်ရသည့် အခြေအနေရှိသည် ဟု သိရသည်။ ဆင်ယွာ

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ ဖိုင်ဇာဘတ်မြို့၌ ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် သေဆုံးသူများပြားလာမည်ကို စိုးရိမ်နေရ

ကာဘူးလ် ဇွန် ၈
 အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဘတ်ဒါရန်ပြည်နယ် ဖိုင်ဇာဘတ်မြို့တွင် ဇွန် ၈ ရက်က ပေါက်ကွဲမှု ကြောင့် သေဆုံးသူ များပြားနိုင်သည်ကို စိုးရိမ်ရ ကြောင်း သတင်းအချက်အလက်နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဌာန ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူး ကာရီမာဇူဒ် အာမက်ဒီ က ပြောသည်။ ဘတ်ဒါရန်ပြည်နယ် ဒုတိယပြည်နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး မော်လီနီဆာအာမက် အာမက်ဒီအတွက်

အောက်မေ့ဖွယ်အခမ်းအနားပြုလုပ်သည့် ဘာသာ ရေးအဆောက်အအုံထဲတွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဇွန် ၆ ရက် နောက်ပိုင်း ဖိုင်ဇာဘတ်မြို့၌ ဒုတိယမြောက် ပေါက်ကွဲမှုလည်းဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့ သည့် ဇွန် ၆ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် မော်လီအာမက်ဒီနှင့် အခြားတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး လူခြောက်ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ဆင်ယွာ

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ မာရွန်မီးတောင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်

မနီလာ ဇွန် ၈
 ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ မြို့တော်မနီလာ နှင့် ကီလိုမီတာ ၅၀၀ အကွာ အယ်လ်ဟျာပြည်နယ်ရှိ မာရွန် မီးတောင်သည် တိတ်တဆိတ် ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပေါ်နေသည်ဟု ဖိလစ်ပိုင်မီးတောင်နှင့် ငလျင်ဗေဒ ဌာနက ဇွန် ၈ ရက်တွင် ပြောသည်။ လူ့ဇွန်ကျွန်းတောင်ဘက်ဆုံး ရှိ မီးတောင်မှာ ရက်အနည်းငယ်

သို့မဟုတ် သီတင်းပတ်အနည်း ငယ်အတွင်း မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှု များ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည်ဟုလည်း အဆိုပါငလျင်ဌာနက သတိပေး ထားသည်။ သတိပေးမှုအဆင့် ငါးဆင့်အနက် တတိယအဆင့် အထိ တိုးမြှင့်သတိပေးခဲ့သည်။ မာရွန်မီးတောင်မှာ ရက်သတ္တ ပတ်အနည်းငယ်အတွင်း ချော်ရည် များ စီးဆင်းလာနိုင်ပြီး

ကျောက်တုံးများ ပြိုကျလာနိုင်မှု နှင့် မီးတောင်နှင့် ပတ်သက်သည့် အခြားသော ဘေးအန္တရာယ်များ နှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရယူရှိသည် ဟု သတိပေးထားသည်။ မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ထွက်ပေါ်လာသည့် ပြာများသည် လေယာဉ်ပျံသန်းမှုတွင် အန္တရာယ် ရှိသည့်အတွက် မီးတောင်ထိပ်ဝ အနီး ပျံသန်းမှုများမပြုလုပ်ကြရန် လည်း အရပ်ဘက်လေကြောင်း အာဏာပိုင်များက တိုက်တွန်း ထားသည်။ မာရွန်မီးတောင်သည် ခရီး သွားများကို အဓိကဆွဲဆောင်ရာ နေရာတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ အတွင်း လှုပ်ရှားမှုအများဆုံး မီးတောင်လည်းဖြစ်သည်။ နှစ် ပေါင်း ၄၀၀ အတွင်း အကြိမ်ရေ ၅၀ ခန့် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ဆင်ယွာ



ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ မာရွန်မီးတောင်ကို တွေ့ရစဉ်။

မအူပင်မြို့၌ ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့်နေရာများအား တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



ပုသိမ် ဇွန် ၈
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့၌ ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သောကြောင့် အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်ရှိ ရွှေဘုန်းမြင့်စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ စိန်ဖူးတော်မြေခင်း၊ စေတီတော်မြတ်ကြီးအနီး မိုးကုတ်ဝိပဿနာတရားစခန်းရှိ တရားရိပ်သာ ဆန်းရှိုက်နှင့် ကျောက်ထုတ်ပြိုကျခြင်း၊ မအူပင်တက္ကသိုလ်ရှိ ဘွဲ့နှင်းသဘင်ဆောင်၊ သုံးထပ် စာသင်ဆောင် (Lဆောင်)များ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ခြင်းကြောင့် အဆိုပါနေရာများသို့ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်းသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်သည် မအူပင်တက္ကသိုလ်သို့ သွားရောက်၍ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးမှုများရှိခဲ့သည့် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမဆောင်ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ပြန်လည်ပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် တက္ကသိုလ်ပုံမှန်ဖြင့်လှုပ်သင်ကြားနိုင်ရေး မှာကြားသည်။

အလားတူ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်သည် ရွှေဘုန်းမြင့်စေတီတော်မြတ်ကြီးအနီး မိုးကုတ်ဝိပဿနာတရားစခန်းရှိ တရားနာဆောင်ဆန်းရှိုက်နှင့် ကျောက်ထုတ်ပြိုကျမှုများ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားကာ သီလရင်ဆရာကြီးများအား အလှူငွေများနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ယင်းနောက် ရွှေဘုန်းမြင့်စေတီတော်ကြီးသို့ သွားရောက်၍ ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုကြောင့် မြေခဲခဲ့သည့် စိန်ဖူးတော်အား ပူးမြော်ခဲ့ကာ (ဝဲပုံ) စိန်ဖူးတော် ပြန်လည်တင်လှူပူဇော်နိုင်ရေး ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း(မိုခါ) တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ဒေသများ၌ ဒေသအလိုက်ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသူများက သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
 နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း(မိုခါ) တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဒေသများကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၁ အရ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ် ကြေညာချက်များ ထုတ်ပြန်၍ ယင်းကြေညာချက်များပါ ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသအလိုက် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများကို ခန့်အပ်တာဝန်ပေးထားပြီးဖြစ်သည်။

လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ထားရှိရာ ယနေ့တွင် ဘူးသီးတောင်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အေးဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် သာသနာ့အလင်းရောင်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ သွားရောက်ကာ ကျောင်းထိုင် ဆရာတော်အား ဖူးမြော်ကြည့်ညှိပြီး (ယာပုံ) မုန်တိုင်းကြောင့် အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းခြောက်ကျောင်းအတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်ရန် လိုအပ်သော အမိုးသွပ်များ၊ ဆွမ်းဆန်တော်များနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်

ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းများသို့ လှူဒါန်းသော နဂမ္မ အလှူတော်ငွေများအား ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်များထံ သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ထို့အတူ ရခိုင်ပြည်နယ် မြေပုံမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်စိုးသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘာဝဘေး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကော်မတီနှင့် အလှူရှင်များထောက်ပံ့သည့် ကုလားတန်(၅) သင်္ဘောဖြင့် ထပ်မံရောက်ရှိလာသည့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းခြောက်မျိုးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ငပင်လယ်ဆိပ်ကမ်း ဆိပ်ခံတံတားပေါ်သို့ တင်ယူပြီး မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန



အစည်းအဝေးခန်းမသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးကာ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများလေဘေးသင့် ပြည်သူများထံသို့ မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ရေး အစည်းအဝေး ပြုလုပ်ပြီး ကြောင်း သိရသည်။ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက သတင်းစဉ်

နမ့်စန်မြို့ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံ၌ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှု ခံယူနေသူများအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအရှေ့အလယ်ပိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၏ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးရေး/မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



နေပြည်တော် ဇွန် ၈
 ရခိုင်ပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) နမ့်စန်မြို့ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသော သံဃာတော်များ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများအား ယနေ့တွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်အောင်၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် မျိုးမင်းထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။

ဦးစွာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်အောင်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသလျက်ရှိသော သံဃာတော်များ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ တစ်ဦးချင်းရောဂါဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေနှင့် ရောဂါတိုးတက်ကောင်းမွန်လာမှုအခြေအနေတို့အား လိုက်လံကြည့်ရှု၍ အားပေးစကားများ ပြောကြားကာ အာဟာရပြည့်စုံစားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့

ပေးအပ်ပြီး ဆေးရုံအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့ပြင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအောင်အောင်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၏ ဘက်စုံ စိုက်ပျိုး/ မွေးမြူရေးမြေများအတွင်း ရာသီသီးနှံများစိုက်ပျိုးထားရှိမှု၊ စင်တင်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထားရှိမှု၊ ဥစားကြက်၊ ဒေသကြက်၊ DYL အသားတိုးဝက်၊ ဆိတ်၊ နို့စားနွား၊ အသားစားနွား၊ ငါးခွေမွေးမြူထားရှိမှု၊ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အစာစပ်စက်ရုံဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့များသို့ ပြင်ပထက် သက်သောသောဈေးနှုန်းဖြင့် ပြန်လည်ရောင်းချပေးနေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဘီးလင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ရုံး၌ ဦးစီးဌာန နှစ်ပတ်လည်အထိမ်းအမှတ် ဆွမ်းကပ်လှူဒါန်း

ဘီးလင်း ဇွန် ၈
 မွန်ပြည်နယ် ဘီးလင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဦးစီးဌာန (၁၁) နှစ်ပြည့်နှစ်ပတ်လည် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပ

ရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ တက်ရောက်လာကြသူများက ပင့်ဖိတ်ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် နေ့ဆွမ်းအား ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ ငါးပိုးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ပရိတ်တရားစိတ်များ နာယူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ မောင်မွှေး

နိုင်ငံတစ်ဝန်း စိမ်းလန်းဖို သစ်ပင်စိုက်ပျိုး ထိန်းသိမ်းစို့

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

- ၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများအနေဖြင့် မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် OA-011834 နှင့် နိုင်ငံခြား ငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။
- ၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသော အီလက်ထရွန်နစ် ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။
- ၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အကောင့်သို့လှူဒါန်းမှု ပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အစား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။
- ၄။ KBZ Pay | Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay | Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။
- ၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများလှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများအသုံးပြုမှုများ ပြားသည့် CB Pay | AVA Pay | OK \$ | UAB pay နှင့် Citizen Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။
- ၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၁၂၈၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၅၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၁၇၀၀၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၄၀၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၁၁၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် SMS စာတိုဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင် ပြည်သူများအနေဖြင့် လှူဒါန်းမှုများ ပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများ ပြားသည့် မိုဘိုင်းတယ်လီဖုန်းများမှတစ်ဆင့် SMS (စာတို) ဖြင့် လှူဒါန်းငွေများ ပေးပို့နိုင်ရေးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် မိုဘိုင်းသုံးစွဲသူ စေတနာရှင် ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အသုံးပြုနေသည့် မိုဘိုင်းဖုန်းများမှ တစ်ဆင့် 9090 သို့ 500 ဟု SMS ပေးပို့၍ တစ်ကြိမ်လျှင် ၅၀၀ ကျပ်နှုန်းဖြင့် ၇-၆-၂၀၂၃ ရက်နေ့မှစ၍ လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၌ ပဲတီစိမ်း စံပြစိုက်ခင်းကွင်းသရုပ်ပြ

ဇေယျာသီရိ ဇွန် ၈ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ မျိုးစေ့ချစက်ကိရိယာဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသည့် ပဲတီစိမ်း စံပြစိုက်ခင်းကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ဇွန် ၇ ရက်က ဇေယျာသီရိမြို့နယ် သစ်တပ်ကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် (၁၆၀၇) ကွင်း၌ ကျင်းပပါသည်။

အဆိုပါ ကွင်းသရုပ်ပြပွဲသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ဒုတိယ တော် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးနိုင်ဝင်း နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တောင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး နေပြည်တော် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန မျိုးစေ့ချစက်ကိရိယာဖြင့် စိုက်ပျိုးလိုပါက စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန အမှတ် (၆၈) စက်မှုလယ်ယာစခန်း တပ်ကုန်းမြို့သို့ ဆက်သွယ်၍ စိုက်ပျိုးနိုင်ကြောင်း တပ်ကုန်းမြို့နယ် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ဇော်ဘီ



နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၈ - နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးထစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ်ထစ်ချုန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုနေမည်။

မိုး/လေ

“မိုခါ” မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ရခိုင်ဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်များ (၃) (ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန)

မြင့်စိုး(နတလ)

မင်္ဂလာဂျီသောနေ့၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁ ရက်နေ့၊ ကျောင်းတွေဖွင့်ပြီ။ စစ်တွေမြို့၏ နံနက်ခင်းရာသီဥတုကလည်း သဘာယာယာလေး ဖြစ်လို့နေသည်။ ထိုမြင်ကွင်းအလှကို အားဖြည့်ပေးလိုက်သည်က ကျောင်းဝတ်စုံအဖြူအစိမ်းလေးများနှင့် သားငယ် သမီးငယ်လေးများ၏ သန့်စင်သောအပြုံး၊ သွက်လက်သောခြေလှမ်း၊ ဟန်ဆောင်မှုကင်းသည့် အမူအရာလေးများပဲဖြစ်၏။ သူတို့၏ ခြေလှမ်းတိုင်းတွင် ယုံကြည်ချက်ရှိသည်။ အနာဂတ်ရှိသည်။ ထိုခြေလှမ်းလေးများ အားလုံးသည် စာသင်ကျောင်းများဆီသို့ ပြောင့်ပြောင့်တန်းတန်း ရောက်ရှိလာကြသည်။ ကြည့်နူးချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ မြင်ကွင်းများပါပေ။



စစ်တွေမြို့ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတစ်ကျောင်း၌ ပညာသင်ယူလျက်ရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။

မင်္ဂလာဂျီသော နေ့ရက်တစ်ရက်ဖြစ်လာခဲ့ပေပြီ။ စေတနာရှင် ဒေါက်တာကျော့သာစိန် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း ဦးဆောင်သော ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ စစ်တွေမြို့ အထက (၁)သို့ နံနက် ၉ နာရီစွန်းစွန်းခန့်မှာ ရောက်ရှိသွားချိန် ကျောင်းဝင်းထဲမှာ ရပ်ရည်အားဖြင့် သန့်ပြန်ချောမောသော အမျိုးသမီးကြီးတစ်ဦးကို တွေ့ရသည်။ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်အား အကြောင်းကိုစွဲတချို့ရှင်းပြနေသည်ကို ခပ်လှမ်းလှမ်းမှ မြင်နေရ၏။ အစကတော့ မြို့မိမြို့ဖလား၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးဟောင်းလားလို့ တွေးမိသေး၏။ နားစွန့်နားများ ကြားနေရသည်က ပရဟိတပညာရေးလုပ်ငန်းများ အကြောင်းဆိုတော့ကာ ပရဟိတကျောင်းသားဖြစ်ခဲ့ဖူးသော ကျွန်တော်သည်လည်းပဲ အစ်မကြီးကို စိတ်ဝင်စားမိသည်။ ထို့ကြောင့် ကျောင်းက ပြန်အထွက်မှာ နှုတ်ဆက်စကားဆို၍ သူ၏ ပရဟိတလုပ်ငန်းများအကြောင်းကို စေ့ငုလိုက်မိသည်။

- ❖ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း၌ မြို့နယ် ၁၇ မြို့နယ်ရှိသည့်အနက် ၁၀ မြို့နယ်က စာသင်ကျောင်းများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုရှိခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ရှိပင်ရှိခဲ့သော်ငြားလည်း ကျောင်းဖွင့်ရာသီ၌ အခြားပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးများနည်းတူ ကျောင်းအားလုံး ဖွင့်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက လမ်းညွှန်မှာကြားထားပြီးဖြစ်
- ❖ ယနေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် ကျောင်းများအားလုံး အဆင်ပြေပြေ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွက်၊ ပြည်နယ်အတွက်၊ မြို့ရွာဒေသများအတွက် မင်္ဂလာဂျီသော နေ့ရက်တစ်ရက်ဖြစ်လာ

“ကျွန်မက ဒေါက်တာကျော့သာစိန်၊ အသက် ၇၀ ရှိပြီ ငယ်ငယ်တုန်းက ၁၀ တန်း နှစ်ခါကျဖူးတယ်။ ညကျောင်းတက်ပြီး ပြန်ကြိုးစားတွေ့တော့ ဂုဏ်ထူးသုံးဘာသာနဲ့ အောင်တယ်။ ၁၀ တန်းကျတဲ့ ကလေးတွေကို ကိုယ်ချင်းစာစိတ်နဲ့ အောင်စေချင်တယ်။ ဒါကြောင့် ၂၀၁၅ ကနေ ၂၀၁၉ ထိ ဒီအထက(၁)မှာ ညပိုင်းအချိန်ယူဖွင့်လှစ်ပြီး ကျွန်မတို့သင်ခဲ့တယ်။ ဒီလုပ်ငန်းအတွက် ကျွန်မကားတွေ၊ အိမ်တွေကိုတောင် ရောင်းခဲ့တာ။ ထဲမှာ အရာဝန် ၂၃ ယောက်ဖြစ်ခဲ့ပြီ။ ၄၃ ယောက်က ဆေးတက္ကသိုလ်တက်နေဆဲ။ တချို့က ကျွန်မတို့ရဲ့ပညာဒါနအတွက် အလှူငွေကပ်သိန်း ၁၀၀၊ သိန်း ၂၀၀ လှူချင်ကြတယ်။ ကျွန်မလက်မခံပါဘူး။ လှူချင်ရင် လက်ရှိဆေးတက္ကသိုလ် စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

ကျောင်းတက်လမ်းရပ်ကွက် မူလွန်၊ အထက (၂)၊ အထက (၆) ကျောင်းများဖြစ်ပါသည်။ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း၌ မြို့နယ် ၁၇ မြို့နယ်ရှိသည့်အနက် ၁၀ မြို့နယ်က စာသင်ကျောင်းများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုရှိခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ရှိပင်ရှိခဲ့သော်ငြားလည်း ကျောင်းဖွင့်ရာသီ၌ အခြားပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးများနည်းတူ ကျောင်းအားလုံးဖွင့်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက လမ်းညွှန်မှာကြားထားပြီး ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် စစ်တွေနှင့် ပေါက်တောမြို့နယ်များရှိ အခြေခံပညာကျောင်းအားလုံး၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ ကျောက်တော်၊ မြောက်ဦး၊ မင်းပြား၊ ရေသတောင်၊ မြေပုံ၊ ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တောမြို့နယ်များရှိ အခြေခံပညာမူလတန်း၊ မူလွန်၊ အလကကျောင်းများကို တာဝန်ယူပြုပြင် တည်ဆောက်ပေးခဲ့သည်။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ဖော်ပြပါ ရှစ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အထကကျောင်းများနှင့် အထက(ခွဲ)ကျောင်းများကို ကူညီပြင်ဆင်ပေးခဲ့သည်။ ထိုသို့ပြင်ဆင်နေစဉ်ကာလမှာလည်း ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ဖိုးဝင်းဦးဆောင်သော အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီကလည်း လိုအပ်သည့် လမ်းညွှန်မှု၊ ကူညီစောင့်ရှောက်မှုများပေးခဲ့သည်။ သည့်အတွက်လည်း ယနေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် ကျောင်းများအားလုံး အဆင်ပြေပြေ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွက်၊ ပြည်နယ်အတွက်၊ မြို့ရွာဒေသများအတွက်



ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ်ရေးစင်တာ(မြစ်ကြီးနားမြို့)ရှိ ကျောက်မျက်အချောထည်များ ဈေးကွက်ဖော်ဆောင်နိုင်ရေးကြည့်ရှု



မြစ်ကြီးနား ဇွန် ၈

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ စက်မှုဇုန်ရပ်ကွက် အတွင်းရှိ ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင် များအသင်း (မြစ်ကြီးနား) ပိုင် ဧရိယာအတွင်း တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် ကျောက်စိမ်း၊ ကျောက်မျက်နှင့် ကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ် ရေးစင်တာ၌ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ပယင်းအချောထည်ဆိုင်ခန်းများကို ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန်သည် ဇွန် ၇ ရက်က ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်သည် ပြည်နယ်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဦးတိန်ဆောင်၊ ပြည်နယ်တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးကျော်မင်းခိုင်၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ နှင့်အတူ သွားရောက်ကြည့်ရှုရာ ကျောက်မျက်ရတနာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း(မြစ်ကြီးနား)မှ တာဝန်ရှိသူ များက ရောင်းဝယ်ရေးစင်တာအတွင်း ဆိုင်ခန်းများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိမှု၊ ဈေးရုံအတွင်း ပယင်းအချောထည် ဆိုင်ခန်းများ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချနေမှု အခြေအနေများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုက်လံရှင်းလင်းပြသမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆိုင်ခန်းများ စနစ်တကျ ပြင်ဆင်ရောင်းချနိုင်ရေး၊ ပယင်းအချော ထည် ဈေးကွက်ခိုင်မာပြီး ပိုမိုကောင်းမွန်သော ဈေးကွက်အချက်အချာ နေရာတစ်ခုဖြစ်လာစေရေး၊ လူအများ လွတ်လပ်စွာ ဝင်/ထွက်၍ အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်ခြင်းအားဖြင့် စည်ကားသော ဈေးနေရာတစ်ခု ဖြစ်လာစေရေး၊ စင်တာပတ်ဝန်းကျင် အမှိုက်ကင်းစင် ရေး ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

တက်နေတဲ့ ကလေးတွေကို လစဉ် ကျပ် တစ်သိန်း၊ ဒါမှမဟုတ် နှစ်သိန်း ထောက်ပံ့တာမျိုးပဲ လုပ်စေခဲ့ပါတယ်။ ဒီလို ပညာဒါန ပရဟိတလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ခဲ့လို့ အမျိုးသမီးစွမ်းဆောင်ရင်ဆိုင် လည်းရခဲ့ပြီ။ ရခိုင်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့က ချီးမြှင့်တဲ့ ရခိုင်တံခွန်ဆုတံဆိပ်လည်း ရခဲ့ပြီ...

အစ်မကြီး ဒေါက်တာကျော့သာစိန် ပြောသွားသည့်အထဲမှာ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ စာသင်နှစ်တန်းက ၁၀ တန်းဝင်ဖြေသည့် အထဲမှာ ကိုးနှစ်၊ ၁၀ နှစ်လောက် ကျခဲ့သူ နှစ်ဦးတောင် အောင်သွားသည့် အကြောင်းပါလာသဖြင့် ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင် ခေါင်လန်ဖူးမြို့နယ် အထကခေါင်လန်ဖူးကျောင်းကို ပြေး၍ ရောက်ခဲ့ကြ၏။ အထက(၂) အဝင် မြင်ယောင်မိ၏။ အထက ခေါင်လန်ဖူး၊ အထက ဇန်နဝါယာ၊ အထက ရှိန်းခေါင် ကျောင်းများ ၁၀ တန်းမအောင်တာ ၁၀ နှစ်ခန့်ရှိပြီဖြစ်၍ ဘဲဥကွဲအောင် တတ်နိုင်သည့်ဘက်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီခဲ့ ဖူးသည်။ နှစ်ယောက်စ အောင်သည်၊ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က ခြောက်ယောက် အောင်သည်။ ဒေါက်တာကျော့သာစိန်နှင့် စကားပြောရင်း စိတ်ကခေါင်လန်ဖူးအထိ ရောက်သွားရသော စစ်တွေအထက(၂) မှ အတွေးစများ။

အထက(၄)သို့ ရောက်ခဲ့သည့် အထက (၁) မှ အထက (၄) သို့ သွားရောက်ခဲ့ကြသည်။ အထက(၄) သုံးထပ်စာသင်ဆောင်ကြီးမှာ Grade-12 STEAMS-2 မှာ အတန်းဝင်နေသည့် ဒေါက်တာခိုင်မျိုးသူ၏ သင်ကြားမှုကို

လေ့လာကြည့်ရှုဖြစ်ခဲ့သည်။ အထက(၄) ကျောင်းဝင်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု ရင်း သတိထားမိသည်ကတော့ ၁၈၉၀ ထောက်ပံ့တာမျိုးပဲ လုပ်စေခဲ့ပါတယ်။ ဒီလို ပညာဒါန ပရဟိတလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ခဲ့လို့ အမျိုးသမီးစွမ်းဆောင်ရင်ဆိုင် လည်းရခဲ့ပြီ။ ရခိုင်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့က ချီးမြှင့်တဲ့ ရခိုင်တံခွန်ဆုတံဆိပ်လည်း ရခဲ့ပြီ...

ထူးထူးခြားခြားတွေ့ခဲ့ရသည်များ အထက(၄)မှ အမှတ်(၁၅)မူလုန် ကျောင်း၊ ယင်းနောက်ကျောင်းတက်လမ်း ရပ်ကွက်ရှိ မူလုန်ကျောင်းများသို့လည်း ဝင်ရောက်အားပေး ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ ထိုမှ အထက(၂) စစ်တွေကျောင်းသို့ ရောက်ခဲ့ကြ၏။ အထက(၂) အဝင် ဆိုင်းဘုတ်ကို မြင်လိုက်ကတည်းက စိတ်ဝင်စားစရာ စ၍တွေ့ရသည်။ ကျောင်းဆင်းဘုတ် အလှူရှင်သည် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်တွင် ခြောက် ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် မစောယုနွယ်နီဟု ရေးထိုးထားခြင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့ ငယ်ငယ်ကလည်း စာတော်သော အစ်ကို များ၊ အစ်မများကို အားကျဖူး၏။ လူရည် မောင်ငယ် ညီမငယ်များအတွက် စောယု နွယ်နီသည် စံပြဖြစ်နေပါလိမ့်မည်။ ကျောင်းအဝင်ဝမှာလည်း မာတာပိတု ဂုဏော အနန္တော၊ အာစရိယဂုဏော အနန္တောဟု ရေးသားထားသေးသည်။ မိဘဆရာသမားများ၏ ဂုဏ်ကျေးဇူး ကြီးမားပုံကို အမြဲအောက်မေ့သတိရစေရန် ရန် ဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ အထက(၂)



ကျောင်းစာသင်ခန်းအတွင်း ပညာဆည်းပူးလေ့လာနေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ကျောင်းဝင်းထဲမှာပဲ နောက်ထပ် ထူးထူး ခြားခြားတစ်ခုကို တွေ့မြင်ခဲ့ရသေး၏။ အခြားမဟုတ်ပါ။ နှစ်ပေါင်းများစွာ အိုမင်းနေပြီဖြစ်သော ကျောင်းဆောင် ဟောင်းတစ်ဆောင်တွင် ဆေးလည်း မသုတ်၊ ပြင်ဆင်ခြင်းလည်း ပြုမထား သည့် အခန်းငယ်တစ်ခုရှိနေခြင်းပင်။ လူမျိုး ကျောင်းအုပ်ကြီးတစ်ဦး နေထိုင် ကွယ်လွန်ခဲ့သော ရုံးခန်းဖြစ်သည့်ဆို၏။ အထက(၂) ကျောင်းရှေ့တန်းစီကွင်း နေရာသည် ညီညာပြန့်ပြူးမှုမရှိ၊ မြေထိုးမြေညှိပြုလုပ်ပြီး ကွန်ကရစ်ခင်း တန်းစီကွင်းဖြစ်လာစေရန် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းက

ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ကျောင်းများ ဆက်လက်ပြင်ဆင် တည်ဆောက်ပေးမည့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ဇွန်လ ၁ ရက်နေ့ ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ချိန်တွင် အချိန်မီဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ပျက်စီး သွားသော အမိုးအကာများကို ပြန်လည် ပြုပြင်ကြသည်။ ကျောင်းဆင်းဘုတ်၊ အပင်တိုင်းများကအစ ကျောင်းခြံစည်းရိုး ပြုကျမှုများအပါအဝင် ရက်ပိုင်းအတွင်း ပြုပြင်နိုင်သမျှကို အချိန်လျှင် ပြင်ဆင် ခဲ့ကြသည်။ အဆောင်လိုက်ပြုကျ ပျက်စီးမှုများကိုမူ ရန်ပုံငွေလျာထား ဆောင်ရွက်ရမည်။ ထို့အတွက် ကျောင်းဆောင် အခက်အခဲရှိလျှင် အချိန်ခွဲ၍ သင်ကြားပေးခြင်း၊ ယာယီ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနိုင်မည့် နေရာများ ဖြစ်သည့် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်၊ စုဝေး ခန်းမ စသည်တို့၌ သင်ကြားပေးခြင်း တို့ကို ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်သည်။ ယာယီစာသင်ဆောင် အတွက် မြောက်ဦးမြို့နယ်၌ ကျေးလက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်ပေးထားသော မြစ်မိး ရောင်စိမ်းကိန်း စုဝေးခန်းမဆောင်တစ်ခု ပါဝင်နေကြောင်း တွေ့ရသည်။

ပြီး ၂၄၅ ကျောင်း ပြုပြင်ဆင်ဖြစ်သည်။ အလကကျောင်း ၁၁၇၀ ကျောင်းရှိသည့် အနက် ၅၉၃ ကျောင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရာ ၄၇ ကျောင်း ပြုပြင်ပြီး ၄၆၁ ကျောင်း ပြုပြင်ဆင်ဖြစ်သည်။ ပြုပြင်ရန် ကျန် ၈၅ ကျောင်းဖြစ်သည်။ မူလတန်းကျောင်း ၁၅၃၅ ကျောင်းရှိသည့်အနက် ၅၀၇ ကျောင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရာ ပြုပြင်ပြီး ၆၀၀ ကျောင်း၊ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရာ ပြုပြင်ရန် ကျန် ၁၀၀ ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ ရခိုင် ပြည်နယ်အတွင်း အခြေခံကျောင်း အားလုံးကို ဖြည့်ကြည့်ပါက ကျောင်းပေါင်း ၃၁၉၃ ကျောင်း၊ ထိခိုက်ပျက်စီးသည့် ကျောင်း ၁၃၈၄ ကျောင်း၊ ပြုပြင်ပြီး ၁၅၆ ကျောင်း၊ ပြုပြင်ဆင် ၁၀၄၃ ကျောင်း၊ ပြုပြင် ရန်ကျန် ၁၅၅ ကျောင်းဖြစ်သည်။

ကျွန်တော်တို့ ငယ်ငယ်ကလည်း စာတော်သော အစ်ကိုများ၊ အစ်မ များကို အားကျဖူး၏။ လူရည်ချွန်ဖြစ်ခဲ့သူများကို အားကျခဲ့ဖူး၏။ မောင်ငယ် ညီမငယ်များအတွက် စောယုနွယ်နီသည် စံပြဖြစ်နေပါလိမ့် မည်။ ကျောင်းအဝင်ဝမှာလည်း မာတာပိတုဂုဏောအနန္တော၊ အာစရိယ ဂုဏောအနန္တောဟု ရေးသားထားသေးသည်။ မိဘဆရာသမားများ၏ ဂုဏ်ကျေးဇူးကြီးမားပုံကို အမြဲအောက်မေ့သတိရစေရန် ဖြစ်ပေ လိမ့်မည်

ကျောင်းအုပ်နှုန်းစီးမှုအခြေအနေ ရခိုင်ပြည်နယ် မြို့နယ် ၁၇ မြို့နယ်၌ ဇွန် ၂ ရက်အထိ ကျောင်းအုပ်နှုန်းစီးမှု အခြေအနေမှာ အထက်တန်း ၄၇၇၈၃ ဦး၊ အလယ်တန်း ၉၄၇၄၄ ဦး၊ မူလတန်း ၂၉၄၄၉၆ ဦး စုစုပေါင်း ၄၃၇၂၅၃ ဦးဖြစ် သည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် သည် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်ချက် ၄၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် အောင်မြင်မှုသရဖူ ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယခုများ မကြာမီအချိန်၌လည်း သားငယ် သမီးငယ်များ၏ အောင်မြင်မှုသတင်း ကောင်းများကို ကြားရလိမ့်မည်ဟု ၄၈၇ ကျောင်းရှိသည့်အနက် ၂၈၄ ကျောင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရာ ၄၉ ကျောင်း ပြုပြင်

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန် ၅ ရက်တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ထားဝယ်မြို့၊ ဇဟာကျေးရွာအနီး၌ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Honda Fit မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၇၀၀၀၀)ကိုလည်းကောင်း၊ ကော့သောင်းမြို့၊ မရဲစခန်းမှ ဒုရ်အုပ်ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ကော့သောင်းမြို့ ၁၀ မိုင်စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Hijet မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀)ကို လည်းကောင်း၊ ထားဝယ်မြို့၊ အမှတ်(၇၄) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုရ်အုပ်ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ထားဝယ်မြို့၊ ဝဲကျွန်းမြို့သစ်ရပ်ကွက် (၇)လမ်းဆုံ မီးပိုင်းအနီး၌ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Toyota Probox မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ်၂၅၀၀၀၀)ကိုလည်းကောင်း၊ ထားဝယ်မြို့၊ ဇရစ်ရပ်ကွက်၊ ဈေးကြီးအနီး၌ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Honda Fit မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀) ကို လည်းကောင်း၊ ထားဝယ်ခရိုင် မှုခင်းနိမ့်နိမ့်ဌာနစိတ်မှ ဒုရ်အုပ် ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ထားဝယ်မြို့၊ အိမ်ရှေ့ပြင်ရပ်ကွက် အဝေးပြေးကားကင်းရှိ မန်ရတနာကားဂိတ်အား သတင်းအရ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Chang ဘီယာသွား ၁၉၂၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ Leo ဘီယာသွား ၇၂၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၇၀၀၀)ကို လည်းကောင်း၊



Black and White Whisky ၃၆ ပုလင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၀၀၀၀)ကို လည်းကောင်း၊ Bland 285 ၂ ပုလင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၈၀၀၀) တို့လည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၁၈၂၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထပ်မံ၍ ဇွန် ၅ ရက်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် ၁၃၈ x ၁၃၉ လမ်းကြား ၅၆ လမ်း ဂိုဒေါင်အမှတ် (H-220)၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တရားမဝင်အကောက်ခွန်ခွဲ အဆိုးထုပ်(ခ) ဘောထုပ် အထုပ် ၄၅၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂၅၀၀၀၀)ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ ဇွန် ၆ ရက်တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က မဇာပင်မြို့နယ် တလုပ်လုပ်ကျေးရွာ မြို့ဝင်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Honda Fit မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်း

တန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၅၀၀၀၀)ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ဇွန် ၆ ရက်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ခရိုင်သစ်တောဦးစီးဌာနအလိုက် ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက ညောင်လေးပင်ခရိုင်နှင့် ပြည်ခရိုင်များအတွင်း စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တရားမဝင်ကျွန်းသစ် ၀ ဒသမ ၂၆၆၆ တန်နှင့် အခြားသစ် ၁ ဒသမ ၁၀၆၆ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၆၆၄၂၆)ကို သစ်တောဥပဒေအရလည်းကောင်း၊ တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်ကားလမ်း စစ်တောင်းတံတား (မုပုလင်) ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Honda Fit မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၀၀၀၀) ကို ပို့ကုန်သွင်းကုန် ဥပဒေအရလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၇၆၆၄၂၆ ကို ဖမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

၎င်းအပြင် ဇွန် ၆ ရက်တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က မရမ်းချောင်းမြို့နယ်စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်

လာသည့် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Lady Wear အခ ၁၂၀၀ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်းနှစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၇၅၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Hyundai Bus မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၃၇၅၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ ဇွန် ၇ ရက်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မုံရွာမြို့၊ အမှတ်(၁၁၄) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုရ်အုပ် ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ရွှေဘိုမြို့၊ စတ(၈)ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Nissan Advan မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၆၀၀၀၀၀)ကို ပို့ကုန်သွင်းကုန် ဥပဒေအရလည်းကောင်း၊ မုံရွာမြို့နယ် မြစ်နားကိုင် ကျေးရွာအနီး၌ တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တရားမဝင်ကျွန်းသစ် ၀ ဒသမ ၈၄၄ တန်နှင့် အခြားသစ် ၁၃၃ ဒသမ ၃၁၈ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၉၇၀၇၅၀)ကို သစ်တောဥပဒေအရလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၂၅၀၀ ကို ဖမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဇွန် ၅ ရက်၊ ၆ ရက်နှင့် ၇ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှုစုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ၁၄ မှု ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၉၈၉၀၁၁၇ ကြွပ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှ တစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနာဂတ်အယုတ်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို တစ်ဆင့်ဝေဖွဲ့ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ် ခွေးမြုပ်ကျေးရွာနေ

ရနိုင်အောင်သည့် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Sai Sai Ye” Facebook အကောင့်နှင့် နန်းဦးကျေးရွာနေ နောင်ရိုးထွန်းသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Naung Yoe Htun” Facebook အကောင့်တို့ဖြင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းအမှုဖြင့် လုပ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နတ်တလင်းမြို့နယ်၌ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရေးနှင့် ဓာတ်အားပျောက်ဆုံးမှု လျော့နည်းပပျောက်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

နတ်တလင်း ဇွန် ၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ်၌ မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းမှ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ဓာတ်အားပျောက်ဆုံးမှု လျော့နည်းပပျောက်ရေးအတွက် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ (အောက်ပုံ)

အဆိုပါ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်းကို မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာဦးကျော်မင်းထွေး ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး ဝန်ထမ်းများမှ ဌာနပိုင်ထရပ်စဖော်မာများ၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင်ထရပ်စဖော်မာများ၊ ပါဝါမီတာနှင့် အိမ်သုံးမီတာများအား စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် အပတ်စဉ်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာထံမှ သိရသည်။

ဝေယံဖြိုး(ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် သာပေါင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူများအား ချေးငွေပေးအပ်

သာပေါင်း ဇွန် ၈ ဦးလင်းကိုကိုက အမှာစကား
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး သာပေါင်း ပြောကြားပြီး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေး
မြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူများ ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး၊ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေး
အား နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေး
ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သော ထုတ်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ စီးပွား များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ရေး ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ထို့နောက် ခရိုင်အဆင့် နိုင်ငံ
ပွဲဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် စီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေ
ချေးငွေပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနား ကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ
ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ် မြို့နယ်အဆင့် နိုင်ငံစီးပွား
ထွေ/အုပ်ရုံး၌ ကျင်းပသည်။ မြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေ ကြီးကြပ်မှု
အခမ်းအနားတွင် ခရိုင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဧရာထိုက်
အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ခရိုင်အဆင့် နိုင်ငံ တိုက် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး
စီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေ ရန်ပုံငွေဖြင့် ချေးငွေရယူဆောင်
ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ရွက်မည့် တောင်သူများအား



စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍအတွက် ငွေကျပ် ၂၀ သန်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်
ငွေကျပ် ၂၀ သန်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်
သန်း ၁၀၀၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍ ငွေကျပ် ၅၀ သန်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်
အတွက် ကျပ် ၄၅ သန်း၊ ငွေကျပ် ၅၀ သန်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်
MSMEs ကဏ္ဍအတွက် ငွေကျပ် ၂၆ သာမ ၅၀ သန်းတို့ကို ပေးအပ်ကြ
ရေးကဏ္ဍအတွက် ၁၆ သာမ ၅၀ သန်း၊ မျိုးစေ့သိန်း(ပြန်/ဆက်)

သာစည်မြို့နယ်၌ မိုးကြိုချည်မျှင်ရည်ဝါ အထူးအထွက်တိုးရန် ကွင်းသရုပ်ပြပွဲနှင့် မျိုးစေ့ထောက်ပံ့ပေးအပ်

သာစည် ဇွန် ၈ သာစည်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးကြို
ချည်မျှင်ရည်ဝါ အထူးအထွက်တိုးရန်(B-31)စိုက်ဧက ၄၀၀ ကွင်းသရုပ်
ပြပွဲနှင့် မိုး/မိုးနှောင်းချည်မျှင်ရည်ဝါမျိုးစေ့ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ဇွန်
၈ ရက်က အောင်သာကျေးရွာအုပ်စု ကွင်းအမှတ် (၁၇၄၄) တောင်သူ
ဒေါ်ရီရီမြင့်နှင့် ဒေါ်ခင်နှင်းစိုးတို့၏ စိုက်ခင်း၌ ပြုလုပ်သည်။
ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးသက်ကျော်
က အမှာစကားပြောကြားပြီး မိတ္ထီလာခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန
ဦးစီးမှူးဒေါ်စန္ဒာလင်းက မျိုးစေ့များ အခမဲ့ထောက်ပံ့ပေးခြင်း
အကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စိုက်ပျိုး
ရေးဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး ဒေါ်ဌေးဌေးက မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ စိုက်ပျိုး
ခြင်းအကျိုးကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တောင်သူများအား
မျိုးစေ့များထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။
ထို့နောက် တောင်သူများက (B-31) စိုက်ခင်းများကို ကွင်းဆင်း
ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၉-၆-၂၀၂၃

ကျပ်/လီတာ

Table with 15 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး, နေပြည်တော်, ပဲခူး, မကွေး, အထွေထွေ, မုံရွာ, ပုသိမ်, မြောက်ဧရာဝတီ, မကွေး, အထွေထွေ, မင်္ဂလာဒုံ, မန္တလေး, နေပြည်တော်, တောင်ငူ, မြောက်ဧရာဝတီ, အထွေထွေ, မင်္ဂလာဒုံ. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), HSD (10 ppm).



Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), HSD (10 ppm).

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရုံဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-
၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆
၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃
စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၉၆ ဦး တွေ့ရှိ

(၈-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွား
အလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲ
စစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၇-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊
ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၈-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း
ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၈,၀၁၁) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-
၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၉၆) ဦး တွေ့ရှိရသည်။
ထို့ကြောင့် ယနေ့အထွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၂)
ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၇၁၁,၆၃၉)
ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း
(၆၃၄,၄၇၅) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။
ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေ့ဆီမိတွင် သီးခြားထားရှိ
ခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိကုသမှုပေးခြင်းများ
ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၃၅) ဦး
ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း
(၆၁၈,၃၉၈) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ
ဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း
(၁၉,၄၉၄) ဦး ရှိသည်။
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.
mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

မြန်မာ့အလင်း
စာတည်းများအဖွဲ့ - အောင်နိုင်ဦး
ခေတ္တစာတည်းများ - မြင့်စိုး
သတင်းထောက်များ - ခင်ရတနာ
စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သိမ့်သိမ့်စိုး
ဘာသာပြန် - ခြင်္စန်စွန်း၊ တင်လင်းအောင်
စာတည်း -
အကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊
သတင်းထောက်များ - ဟိန်းထက်ဇော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
အယ်တန်း - ဝေသနန္ဒာ၊ ဇော်ဝင်းအောင်၊ ခင်မြ၊ ဝေဌ
သတင်းထောက်များ - တင်စိုး
သတင်းထောက် -
သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
စာပြင် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သက်လှိုင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)
mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS
နေပြည်တော်-စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၁၄၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၊
ရန်ကုန်ခွဲ- အမှတ်(၅)၊ နတ်မောက်လမ်း၊ သွယ်(၁)၊ ဇွန်လမ်း(၂)၊ ရွှေလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
ဓာတ်ခွဲသေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ စီမံ ၀၁-
၅၄၄၃၃၃၊ ဧည့်သည် ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ မကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊
၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊
၀၆၇-၃၆၁၄၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၄၄၊
www.malin.com

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ
၈-၆-၂၀၂၃
စက်သုံးဆီ(လက်လီဈေးနှုန်းများ)
စက်သုံးဆီ (ရန်ကုန်) (မန္တလေး)
ဒီဇီလ(တစ်လီတာ) ၁၈၂၀ ကျပ် ၁၉၇၀ ကျပ်
ပရီမီယံဒီဇီလ(တစ်လီတာ) ၂၁၀၀ ကျပ် ၂၁၅၀ ကျပ်
အောက်တိုနို ၉၂ ၁၉၉၀ ကျပ် ၂၀၃၅ ကျပ်
အောက်တိုနို ၉၅ ၂၀၈၅ ကျပ် ၂၁၃၅ ကျပ်
(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်
ကုမ္ပဏီအမည် အဖွင့်ဈေး (ကျပ်) အပိတ်ဈေး (ကျပ်) ရှယ်ယာစောင်ရေ ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI ၈၀၀၀ ၈၀၀၀ ၈၁၃ ၆၅၀၄၀၀၀
MTSH ၂၉၅၀ ၂၉၅၀ ၄၇၇၇ ၃၃၆၄၄၅၀
MCB ၇၃၀၀ ၇၃၀၀ ၉၈ ၇၁၅၄၀၀
FPB ၁၅၀၀ ၁၄၅၀ ၈၁၀၁ ၁၂၁၄၆၅၀၀
TMH ၂၅၅၀ ၂၅၅၀ ၂၄ ၆၁၂၀၀
EFR ၀ ၀ ၀ ၀
AHP ၄၉၀၀ ၄၉၀၀ ၁ ၄၉၀၀
ညီညီ - စုစည်းသည်

- ❖ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အဓိက စီးပွားလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ကျေးလက်စီးပွားရေး တစ်နည်းအားဖြင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ရန်လို...
 - ❖ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဆိုပါက ဝယ်လိုအားတက်လာမည်ဖြစ်...
 - ❖ ငွေကြေးလည်ပတ်မှုများ ကောင်းမွန်လာပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကာ နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်...
 - ❖ MSME လုပ်ငန်းများကို ပြည်တွင်းစီးပွားရေးကို အားပေးရန်၊ ပြည်ပသွင်းကုန် အစားထိုးရန်နှင့် ပြည်ပပိုကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် အားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်...
- (နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံ၍ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

- ### ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်
- ၁။ နိုင်ငံရေး
- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကိုဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
 - (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့်လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသ
- ထွက်ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME)များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။
- (ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေးကုန်အလုံလုံရေး တို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
 - (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

နိုင်ငံစီးပွားကို မြှင့်တင်ရန်အတွက် MSME လုပ်ငန်းများကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံအတွက်ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်ခြင်းအားဖြင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရမည်

အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၃) ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၃) ကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းတက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဝက်စ်ဟမ်းအသင်း ဖီအိုရင်တီးနားကို နိုင်ပြီး ကွန်ဖရင့်ဖလား ဆွတ်ခူး



ဇွန် ၈ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ယူအီးအက်ဖ်အေ ယူရိုပါတွန်ဖရင့်လိဂ် ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပ်မှ စီးရီးအေကလပ် ဖီအိုရင်တီးနားနှင့် ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းတို့ အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိပြီး နှစ်ပေါင်း ၄၃ နှစ်ကြာ ဆုဖလားဝေးကွာမှု အဆုံးသတ်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၄

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း(မိုခါ)တိုက်ခတ်မှုကြောင့် သဘာဝဘေးသင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်/ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်

ပြည်တွင်းသတင်း ၈



ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ မာရှန်မီးတောင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈ ၃၃